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 Sammanträdesdatum  
 

 2025-05-20  
 Kommunstyrelsen  

 
 

Plats: Lokal Olofström, Kommunhuset  

Tid: 14:00 - 17:30 

§ 78-116. § 80 justeras omedelbart 
 

Beslutande:  Ersättare för:  
Morgan Bengtsson (S)   
Rolf Jönsson (C)   
Tommy Holmgren (SD)   
Pirjo Veteli (S)   
Håkan Assarsson (S)   
Ola Claesson (S)   
Ingeborg Braun (S)   
Andreas Brovall (C) Malin Åman Ersätts fr.o.m. kl. 17.00 § 92 

av Izabela Sabo (S) 
Roal Bencic (SD)   
Annika Eriksson Bencic (SD) Max Nielsen  
Patrik Krupa (M)  Digital närvaro 
Torsten Cairenius (M)  Ersätts t.o.m. kl. 15.15 § 82 av 

Peter Stenberg (SD). Ersätts 
§ 80 av Izabela Sabo (S) 

Glenn Bengtsson (KD)   
 
Övriga deltagare: 
Iréne Robertsson, kommunchef 
Anna-Karin Johansen, sekreterare 
Lisa Palmkvist, VD Olofströmshus § 79 
Oskar Sandberg, planarkitekt § 80 
Öjvind Hatt, samhällsutvecklingschef § 80 
Johan Ny, ekonom § 81, 83-86 
Mikael Särnevång, inklpssamordnare § 81 
Roger Jönsson, teknisk samordnare infrastruktur § 82 
Andreas Svärdh och Marie Ahonen, ekonomer § 83-85 
Karin Nordvall, vice ordförande socialnämnden § 83-86 
Pernilla Andersson, ekonom § 83-86 
Janni Hedlin, tf socialchef § 83-86 
Cecilia Tallkvist, HR-chef § 87 
Izabela Sabo (S) 
Christoffer Danielsson (S) 
Levent Cankaya (V) 
Peter Stenberg (SD) t.o.m. § 90 kl. 16.50. 
 
 

Comfact Signature Referensnummer: 222385SE



 
Sekreterare: 

 
Elektronisk underskrift 
Anna-Karin Johansen 

 
Ordförande: 

 
Elektronisk underskrift 
Morgan Bengtsson 

 
Justerande: 

 
Elektronisk underskrift 
Ingeborg Braun 

  
Anslagsbevis: Protokollet justeras elektroniskt och anslås på Olofströms kommuns 

digitala anslagstavla. 
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 Sammanträdesdatum  
 Kommunstyrelsen  2025-05-20  
 
 

 

Ärendelista 

 § 78 Godkännande av ärendelista  

 § 79 Ställningstagande om verksamhet varit 

förenlig med kommunala ändamålet och inom 

ramen för de kommunala befogenheterna 

2024 - Olofströms hus 

 

 § 80 Beslut om samråd för Detaljplan Holje 3:63 

m.fl. (Olofströms stationsområde) 

 

 § 81 Utredning arbetsskor till vissa yrkesgrupper  

 § 82 Information om medel till förbättring av 

Flygfältets ytskikt 

 

 § 83 Budget 2026 driftbudget Olofströms 

kommun/Budgetramar 

 

 § 84 Ekonomisk uppföljning Månadsuppföljning 

budgetuppföljning 2025 Kommunen 

 

 § 85 Investeringsbudget 2026 - Olofströms 

kommun 

 

 § 86 Redovisning av ekonomiskt läge 

socialnämnden 

 

 § 87 Organisationsförändring inom 

socialförvaltningen 

 

 § 88 Ställningstagande kring etablering av 

kriminalvård i kommunen 

 

 § 89 Aktuell information från 

kommunledningsförvaltningen 

 

 § 90 Återrapport gällande fråga om kommunalt 

driftbolag inom omsorgen 

 

 § 91 Placering av ny högstadieskola årskurs 7-9  

 § 92 Instruktioner till stämmoombud Holje holding 

AB 2025 

 

 § 93 Instruktioner till stämmoombud Visit Blekinge  

 § 94 Kommunal Energiplan  
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 Sammanträdesdatum  
 Kommunstyrelsen  2025-05-20  
 
 § 95 Regler kring eldning av trädgårdsavfall  

 § 96 Nyttjanderättsavtal med Olofströms 

bangolfklubb i Holje Park 

 

 § 97 Förfrågan om markköp, del av Jämshög 3:7  

 § 98 Förfrågan om övertagande av fastighet, Holje 

4:26 

 

 § 99 Nya riktlinjer för markanvisning och 

fastighetsförsäljning 

 

 § 100 Prissättning av tomter, Gränum 4:89 - 4:93 

(Lisebacke) 

 

 § 101 Svar på remiss av SOU 2024:74 Fler vägar till 

arbetslivet 

 

 § 102 Revidering av taxor och avgifter med 

anledning av ny Socialtjänstlag 

 

 § 103 Projektet Emma och Olof i Demokratisk musik 

mode 

 

 § 104 Årsredovisning 2024 Stiftelsen Jöran och 

Magdalena Öllers fond samt information om 

medel att förfoga över för respektive nämnd 

 

 § 105 Tilläggsavtal till samverkansavtal om 

handläggning av ärenden avseende 

alkoholservering 

 

 § 106 Tilläggsavtal till samverkansavtal rörande 

tillsyn av alkoholservering samt försäljning av 

folköl klass II 

 

 § 107 Delegation avseende beslut 

gårdsförsäljningstillstånd 

 

 § 108 Revidering av taxor och avgifter med 

anledning av gårdsförsäljning 

 

 § 109 VMAB - förfrågan om att arrendera ut mark för 

solcellsbyggnation 

 

 § 110 Avhändande av diabilder från centralarkivet  

 § 111 Delegationsbeslut  
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 Sammanträdesdatum  
 Kommunstyrelsen  2025-05-20  
 
 § 112 Beslut fattade av kommunstyrelsens 

arbetsutskott 

 

 § 113 Beslut fattade av kommunstyrelsens 

personalutskott 

 

 § 114 Medel till kommunstyrelsens förfogande  

 § 115 Ställningstagande om verksamhet varit 

förenlig med det kommunala ändamålet och 

inom ramen för de kommunala 

befogenheterna - delägda bolag 

 

 § 116 Meddelande  
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 Sammanträdesdatum  
 Kommunstyrelsen  2025-05-20  
 
 

§ 78/2025  Godkännande av ärendelista 

Kommunstyrelsens beslut: 

Ärendelistan godkänns. 

Ingeborg Braun (S) väljs att justera protokollet.  
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 Sammanträdesdatum  
 2025-05-20  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 79/2025  KS 2025/1029  
  

§ 79/2025  Ställningstagande om verksamhet varit förenlig med 
kommunala ändamålet och inom ramen för de kommunala 
befogenheterna 2024 - Olofströms hus 

Kommunstyrelsens beslut: 

Den verksamhet som Olofströmshus AB bedrivit under kalenderåret 2024 bedöms ha varit 
förenlig med det fastställda kommunala ändamålet för bolaget och utförts inom ramen för de 
kommunala befogenheterna. 

  
  
Ärendebeskrivning 
  
Kommunstyrelsen ska enligt 6 kap 9 § kommunallagen årligen ta beslut om den verksamhet 
som bolaget bedrivit under föregående kalenderår varit förenligt med det fastställda 
kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. Skulle så 
inte vara fallet så ska kommunstyrelsen lämna förslag till fullmäktige om nödvändiga 
åtgärder. 
  
Bolaget redovisar följande: 
  
1. Beskriv det kommunala ändamålet med verksamheten utifrån  
bolagsordning och ägardirektiv – och hur 2024 års verksamhet  
överensstämmer med detta. Finns det något som ligger utanför bolagets  
uppdrag enligt direktiv och bolagsordning? 
”Bolagets syfte är att med god teknisk praxis och med optimalt resursutnyttjande svara för att 
försörjningen av bostäder och lokaler i kommunen uppfyller fastställda planer varvid 
hyresgästernas behov av allsidighet, service, boendestandard och brukarinflytande beaktas.” 
 
• Värdegrundsarbetet 
• Affärsmässighet 
• Driftnettokalkyler per fastighet 
• Löpande underhåll 
• HLU, Hyresgäststyrt lägenhetsunderhåll 
• Strategiska investeringar 
• Boinflytandearbete 
  
2. Viktiga händelser i grova drag under 2024 
• Värdegrundsarbetet →Vision →Målarbete 
• Organisationen - Organisationsförändring 
• Miljödiplomerade - Godkända ytterligare ett år 
• Hyresökning - 5,9 % för 2025 
• Fastighetsunderhåll & Projekt - Fönsterbyte, Branting-och Linnévägen. Lägenheter 
Ådalsvägen. Byte av ventilationsaggregat, Vällaregatan30. Takbyte, Smålandsgatan. 
Stamrenovering, Östra storgatan 29 samt 31. Ombyggnad av Jemegården, LSS 
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 Sammanträdesdatum  
 2025-05-20  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 79/2025  KS 2025/1029  
  

• Boinflytande - Bomötesmingel, ca 100 besökare. Områdesfest, ca 500 besökare. Aktiviteter 
i varje område. AktivBo, Enkät 
  
3. Utmaningar för bolaget inför kommande år. 
 
• Befolkningsutvecklingen - Att hålla en stabil låg vakansgrad. 
• Kunden i fokus - Att möta kundernas efterfrågan. 
• Personalen - Att vara en attraktiv arbetsgivare. Stabilisera efter personalförändringar. 
• Ekonomin - Kostnadsökningar, taxor och räntor. Hyresutveckling. 
• Upprätthålla en god fastighetsförvaltning och rimligt underhåll - Investeringar. 
• Lokaler - Hantering av vakanta lokaler. 
  
  
4. Det ekonomiska resultatet för 2024 
 
Bolaget redovisade ett resultat på 17 578 tkr. 
  
5. Har bolaget under året tagit ställning i något eller några ärenden av  
principiell beskaffenhet och i så fall har fullmäktige tagit ställning till detta  
innan beslut? 
 
Nej 
  
Yttrande/bedömning/förslag 
  
Kommunstyrelsen tar ställning till om den verksamhet som bedrivits under  
året varit förenligt med det kommunala ändamålet och har utförts inom  
ramen för relevanta kommunala befogenheter. 
  
Beslutsunderlag: 
Tjänsteskrivelse 
Bolagsordning 
Ägardirektiv (Ny version beslutad i KF 2025-05-05) 
  
  
Beslutet skickas till: 
Olofströmshus  
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Kommunstyrelsen 

KS § 81/2025  KS 2025/1527  
  

§ 81/2025  Utredning arbetsskor till vissa yrkesgrupper 

Kommunstyrelsens beslut: 

Antar alternativ 3: Skattefri löneförmån 
 
Följande arbetsgrupper berörs; Personal inom förskola, fritidshem/fritidsgård och vård och 
omsorgspersonal inom särskilda boende, hemtjänst och funktionsstöd. 

 
Medel tas ur kommunstyrelsens förfogande för år 2025 och 2026 
  
Riktlinjer tas fram av HR.  
  
Återrapport ska ske i kommunstyrelsen våren 2026. 
  
  
Ärendebeskrivning 
Johan Ny , ekonom och Mikael Särnevång, inköpssamordnare redovisar. 
  
Ur ”Budget för Olofströms kommun 2025, Socialdemokraterna (S) och Centerpartiet (C)”: 
”Personal inom förskolan och omsorgen använder sina privata skor i ut och skur. Vi tycker att 
det är viktigt att vår personal har bra och bekväma skor i sitt arbete. Därför inför vi ett skobidrag 
med 1000kr/år för varje tillsvidareanställd medarbetare inom dessa områden och med detta 
så blir det fria arbetsskor för dessa individer. Skorna kommer att upphandlas och medel för 
2025 tas från KS-förfogande” 
  
En arbetsgrupp startades därför upp i mars 2025 med representanter från HR, ekonomi, lön, 
chefer inom förskola och äldreomsorg samt ”Växtverket”.  
Arbetsgruppen har under månaderna mars-april gjort omvärldsbevakningar och tagit fram de 
underlag som krävdes för att komma fram till att det finns olika alternativ att välja på när det 
gäller arbetsskor. 3 alternativ presenteras nedan.  
  
  
Yttrande/Bedömning 

Alternativ 1: Inköp av yrkesskor mot uppvisande av kvitto 
Detta alternativ ger medarbetare en stor möjlighet att själva välja leverantör och sko som 
passar för just den medarbetaren, och vad hen är van vid. Vid detta scenario behöver 
förvaltningarna upprätta riktlinjer och kriterier som ska vara uppfyllda och säkra för att de skor 
som köps har önskade ergonomiska egenskaper. Medarbetare uppvisar kvitto och får summan 
tillbaka via löneutbetalning.  

Positiva konsekvenser: Inte så mycket administration mer än kvittenshantering. Ingen 
upphandling krävs och medarbetare kan själv välja av märken som hen är van vid. Skorna kan 
användas på fritiden. Det troligtvis billigaste alternativet för arbetsgivaren, då det troligtvis inte 
är så många som kommer att utnyttja förmånen.  
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Kommunstyrelsen 

KS § 81/2025  KS 2025/1527  
  

Negativa konsekvenser: Arbetsgivaren kan inte styra över vilka skor som är bäst ur 
ergonomiskt hänseende och kan inte kräva vilka skor som ska användas på arbetstid. 
Arbetsgivaren kan heller inte kontrollera att de köpta skorna är just de som används i tjänsten, 
vilket innebär att medarbetaren i princip kan köpa vilka skor som helst och använda andra i 
tjänsten. Kostnader för arbetsgivaravgifter och skatteavdrag på värdet tillkommer för 
arbetsgivaren. 

  

Alternativ 2: Skattepliktig löneförmån  
Detta alternativ ger medarbetaren en förmån, där yrkesskor räknas som skattepliktig för de 
som antar erbjudandet. För att skattefrihet ska föreligga krävs att: ” ”klädesplagg” är 
utformade för tjänsten och inte lämpligen kan användas privat enligt ”Inkomstskattelag 
1999:1229. Kap 11 §1 och §9)”.  
Positiva konsekvenser: Medarbetaren får välja skor ur ett urval som arbetsgivaren valt ut. 
Ergonomiska skor som är anpassade för yrkesgrupperna. Det troligtvis näst billigaste 
alternativet för arbetsgivaren då flera troligtvis avstår på grund av senare skatteplikt för 
medarbetaren. Medarbetaren får göra ett eget val om skorna ska användas eller inte och 
chefen behöver inte påpeka om vilka skor som används.  

Negativa konsekvenser: Medarbetaren blir beskattad för skorna och får betala en summa 
skatt efterföljande år i årsredovisningen. Begäran om förhandsbesked på hur mycket skatt 
medarbetaren kommer att få betala går inte att ange. Mycket administration kring hanterandet 
av löneförmån. En förfrågan till närliggande kommun som följer detta alternativ anger att 
knappt en tredjedel av personalen antar erbjudandet. Eventuella kostnader för 
arbetsgivaravgifter och skatteavdrag på värdet tillkommer för arbetsgivaren.  

Alternativ 3: Skattefri löneförmån 
Förmån i form av yrkesskor som är skattefri för medarbetaren och Skatteverkets kriterier är 
uppfyllda. Det är obligatoriskt att använda ”klädesplagget” i tjänsten.  

Skatteverkets allmänna råd anger att ”arbetsgivarens namn, symbol eller logotyp är varaktigt 
applicerat på klädseln på ett sätt som gör att den märkbart avviker från vanliga kläder och 
därför inte kan antas komma att användas för privat bruk” (SKV A 2018:34, kap 1, avsnitt 1.1). 
Vidare anger Skatteverket att fler kriterier ska vara uppfyllda för att skattefrihet ska föreligga, 
bland annat ska det vara obligatoriskt att använda i tjänsten.  

Positiva konsekvenser: Alla medarbetare som omfattas kan ta del av förmånen utan att 
behöva ligga ute med egna pengar eller beskattas. Skor anpassade för verksamheten har valts 
ut. Direktupphandling kan göras via Adda, vilket flera kommuner gör. Leverantörer kan komma 
ut och visa upp skor och ha utprovning.  

Negativa konsekvenser: Skomärkning ingår ej i pris för skorna och blir därför en extra 
kostnad. Arbetsgivaren behöver kontrollera så att det är dessa skorna som används, och inga 
andra. Skorna får inte användas på fritiden. Det dyraste alternativet för arbetsgivaren då 
samtliga tillsvidareanställda omfattas (se nästa avsnitt). Stor administrativ och praktisk 
hantering krävs årligen.  
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KS § 81/2025  KS 2025/1527  
  

Arbetsgruppen som tagit fram underlag för utredning förordar alternativ 3, dvs en skattefri 
förmån. Anledning till detta är de positiva konsekvenser som följer av att alla kan ta del av 
förmånen samt att det innebär väl utprovade skor som passar verksamheterna.  
 
Oavsett alternativ så innebär det en stor arbetsuppgift att administrera avrop, inköp, utprovning 
och eventuella löneavdrag m.m. Det får noga funderas över vem/vilka som ska ansvara för 
hanteringen. Ett annat medskick är också att enligt ”Lag (2002:293)” får inte visstidsanställda 
medarbetare diskrimineras. Det får tas i beaktande när det gäller vilka som ska omfattas. 
Arbetsgruppen ställer sig också frågande till vilka yrkesgrupper som ska omfattas av förmånen 
då detta inte framgår helt tydligt.  
  
Finansiering 
En preliminär kostnadsberäkning har gjorts utifrån en uppskattad kostnad (exklusive märkning 
av varumärke) för personal inom äldreomsorgen (nettopris – märkning av sko tillkommer):  
  

-Exempel vinterskor: 940 kr/par 
-Exempel sommarskor/idrottsskor: 830 kr/par 
-Exempel inneskor/sandaler för inomhusbruk 700 kr / par 

Om samtliga tillsvidareanställda inom verksamheterna äldreomsorg, funktionsstöd, 
förskola/fritids och Växtverket får ta del av erbjudandet uppskattas ingångskostnaden år 2025 
bli ca 0,5 mKr enligt beskrivet kostnadsexempel (i bilagan) exklusive frakt, märkning på sko 
samt eventuella merkostnad för arbetsgivaren som skatt och andra tillägg. Denna merkostnad 
uppskattas till ca 50 000 kr per år.  
Kostnadsprognosen blir därefter ojämn följande år då arbetsgruppen menade att om man i 
vissa verksamheter (förskola t.ex.) är i behov av både inne- och uteskor så får man välja 
inneskor ena året och uteskor nästa. Vartannat år får medarbetare prova ut nya skor (se 
exempel i bilaga). 
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Samtliga tillsvidareanställda inom utpekad yrkesgrupp erbjuds skor, oavsett åder och kön. 
Enligt ”Lag (2002:293)” får inte visstidsanställda medarbetare diskrimineras. 
  
Beslutet skickas till 
Kommunchef I.R 
HR-chef C.T 
Inköpssamordarnare M.S 
Ekonom J.N 
Ekonom A.S 
Ekonomichef K.A 
Sekreterare KS A.J 
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§ 82/2025  Information om medel till förbättring av Flygfältets ytskikt 

Kommunstyrelsens beslut: 
 
Informationen antecknas till protokoll.  

  
  
Ärendebeskrivning 
Roger Jönsson, teknisk samordnare infrastruktur redovisar. 
 
KS § 53/2025 beslutades att flygfältet skulle beläggas med grus. Vidare beslutades att 
teknisk samordnare för infrastruktur skulle återkomma till kommunstyrelsen med uppskattad 
kostnad för åtgärden.  
  
Då ärendet brådskade så har ordförande fattat ett beslut per delegation om att avsätta 841 
tkr från kommunstyrelsens förfogande. 
  
I underlaget till delegationsbeslutet går följande att läsa: 
"Anordnaren för SSR och Holje Marknad har påtalat att åtgärder behöver göras för att ytan 
på Flygfältet som används, ska fungera bättre för deras evenemang. Teknisk samordnare 
Infrastruktur har sammanställt 3 förslag 
på alternativ som kan genomföras. En markanvisning har skett på Flygfältet, så 
kostnadsalternativ har tagits fram som speglar detta. Ytan på Flygfältet uppgår till ca 28 000 
m2. I de olika alternativen framgår kostnaden för ca 14 300 m2. 
  
Enligt beslut i KS § 53/2025 skulle teknisk samordnare Infrastruktur återrapportera med 
uppskattad kostnad för åtgärden som kommunstyrelsen bestämde. Beslutet i KS § 
53/2025 grundade sig på ett angivet förslag från förvaltningen som beräknats av teknisk 
samordnare Infrastruktur, enligt följande: 
Grusyta. 15 cm bärlager 0/16-0/30, utbredning, vattning samt 
komprimering - 90 kr/m2 - 2,520 miljoner (1,287 miljoner). 
Kommunstyrelsen önskade en ny uppskattad kostnad på ett tunnare lager 
om 10 cm, men i övrigt enligt förslaget.  
 
Teknisk samordnare Infrastruktur har tillsammans med entreprenör haft genomgång på plats 
och förutsättningarna för det tunnare lagret är enligt följande: 
Avbaning, bortkörning avbaning 14 300m2. 222 000kr exkl. moms. 
Utläggning 0-16, 100 mm, vattning, komprimering 14 300m2. 619 000kr 
exkl. moms. Uppskattad kostnad är uppdelad i olika arbetsmoment, där kommunstyrelsen 
har möjlighet att välja om en avbaning av matjord och gräs ska avlägsnas innan grus påförs." 
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
För informationsärendet har perspektiven inte beaktats. 
  
Beslutsunderlag 
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Tjänsteskrivelse 
Delegationsbeslut M.B 
  
Beslutet skickas till 
Teknisk samordnare Infrastruktur R.J 
Teknisk chef AK.R 
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§ 83/2025  Budget 2026 driftbudget Olofströms kommun/Budgetramar 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar, 
 
Utbildningsnämndens ram för driftbudget 2026 fastställs till 356,805 mkr.  

Socialnämndens ram för driftbudget 2026 fastställs till 465,602 mkr.  

Kommunstyrelsens ram för driftbudget 2026 fastställs till 116,178 mkr.  

Kultur- och fritidsnämndens ram för driftbudget 2026 fastställs till 49,160 mkr. 

De preliminära ramarna uppdateras innan höstens budgetbeslut med interna och externa 
hyresberäkningar samt med skatteberäkningen för augusti. 

Uppdatering av nedanstående rubriker utifrån skatteprognos 2025-04-29 
Med anledning av att SKR inkommit med ny skatteprognos den 2025-04-29 har ärendet 
uppdaterats med ovanstående rubrik. Förslaget till ramar har justerats mot det som var uppe 
i förvaltningsövergripande ledningsgruppen. Det tidigare förslaget som byggde på SKR:s 
februariprognos är medskickat som bilaga för att se skillnaderna per nämnd. 
 
I föreliggande tabell kan utläsas hur prognoserna skiljer sig åt, se tjänsteskrivelsen i 
kallelsen. 

Ramarna har därför justerats enligt följande: 

Allmänna besparingar ökar från 1,8 mkr till 1,8+5=6,8 mkr. 
Socialnämndens ram krymper med 4,7 mkr till följd av lägre LSS-utjämning utöver sin del av 
allmänna besparingar enligt ovan. 

Ärendebeskrivning 
Andreas Svärdh, Marie Ahonen, Pernilla Andersson och Johan Ny ekonomer redovisar. 
 
Förslaget till ramar är beräknade i enlighet med kommunens övergripande 
ramberäkningsmodell. Vid upprättande av förslaget har förvaltningsövergripande 
ledningsgruppen utgått från kommunfullmäktiges finansiella mål. Resultatet har därför lagts 
på motsvarande 1% av nämndernas ramar vilket innebär knappt 10,0 mkr. Vidare har 
kontrollerats att de allmänna besparingarna hållits inom högst motsvarande den 
befolkningsminskning om -0,7% eller 92 personer som kommunens officiella 
befolkningsprognos för 2026 visar. Detta är också ett av kommunfullmäktiges finansiella mål. 
Förslaget till budgetramar för 2026 med tillhörande resultat följer alltså kommunfullmäktiges 
finansiella mål. 

Däremot för planåret 2027 är det inte möjligt att lägga en budget inom KF:s finansiella mål. 
Detta beror på att en nettokostnadsökning för Holjegården har lagts in med 18,9 mkr. Den 
beräkningen har ett par år på nacken vilket gör att den troligen är i underkant. För att uppnå 
ett resultat på 1% av nämndernas ramar för 2027 krävs en skatthöjning med ca 50 öre och 
för att nå ett nollresultat krävs ca 20 öre. Det bör noteras att denna beräkning är utifrån att 

Comfact Signature Referensnummer: 222385SE



 Protokoll 15(77) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-05-20  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 83/2025  KS 2025/1044  
  

den allmäna besparing på 8,4 mkr som lagts in accepteras. I annat fall förändras 
förutsättningarna för beräkningen. 

I förslaget till driftsbudgetram för KS är ej medtaget påverkan av driftskostnader kopplade till 
exploateringsbudget. Detta kommer att komma upp i ett senare beslut där förslaget kommer 
att vara att dessa hanteras via KS-förfogande. 

Ramen för Utbildningsnämnden 
Har beräknats med hänsyn till beräknade barn- och elevantal. Hänsyn tas även till 
inskrivningsgrader i fritids- och förskola. 

Vid beräkning av ramen görs först en uppföljning av utfallet för föregående bokslutsår det vill 
säga 2024 jämfört med budget avseende volymer. 

Alla siffrorna nedan gäller barn och elever från hemkommunen. Om någon väljer att gå i 
annan kommun behöver nämnden betala för detta och därför ska det vara med. När vi har 
elever utifrån som väljer att gå i skolan i Olofströms så hanteras det genom en 
interkommunal ersättning från deras kommuner vilket inte ingår i ramfördelningen utan 
tillkommer nämnden. 

Vid en avstämning av de elev- och barnantal som beräknats för budget 2024 kan konstateras 
att dessa totalt sett blev lägre och ger följande justeringar på ramen. 

Fritidshem - budget 2024; 461 barn - utfall; 463 barn - justeringen blir 0,0 mkr 

Förskoleklass - budget 2024; 130 barn - utfall; 133 barn - justeringen blir 0,2 mkr 

Förskola - budget 2024; 523 barn - utfall; 504 barn - justeringen blir -2,7 mkr 

Grundskola - budget 2024; 1 247 elever – utfall; 1 237 elever – justeringen blir -1,1 mkr 

(Ingen avstämning av anpassad grundskola för 2024 då den inte var separerad i 
rammodellen förrän för budget 2025) 

Gymnasieskola - budget 2024; 429 elever – utfall; 426 elever – justeringen blir -0,4 mkr 

(Ingen avstämning av anpassad gymnasieskola för 2024 då den inte var separerad i 
rammodellen förrän för budget 2025) 

Summa justering enligt rammodellen för 2024: -4,0 mkr 

För budgetåret 2026 är det gjort följande volymjusteringar: 

Fritidshem - budget 2025; 460 barn – budget 2026; 442 barn - justeringen blir -0,5 mkr 

Förskoleklass - budget 2025; 127 barn – budget 2026; 123 barn - justeringen blir -0,2 mkr 

Förskola - budget 2025; 499 barn – budget 2026; 473 barn - justeringen blir -3,9 mkr 

Grundskola - budget 2025; 1 229 elever – budget 2026; 1 215 elever – justeringen blir -1,7 
mkr 

Anpassad grundskola - budget 2025; 21 elever – budget 2026; 26,5 elever – justeringen blir 
3,2 mkr 
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Gymnasieskola - budget 2025; 414 elever – budget 2026; 429 elever – justeringen blir 2,6 
mkr 

Anpassad gymnasieskola - budget 2025; 12,5 elever – budget 2026; 13,5 elever – 
justeringen blir 0,7 mkr 

Summa justering enligt rammodellen för 2026: 0,2 mkr 

Summa volymförändringar UBN totalt: -4,0+0,2=-3,8 mkr 

Ramen för Socialnämnden 
Har beräknats med hänsyn till utvecklingen av befolkningen i 5-årsintervaller för hur de 
nyttjar hemtjänst och särskilda boenden samt större förändringar av LSS-utjämningen. Här 
har en total genomgång skett av alla insatser under 2024 avseende hemtjänst och HLS-
insatser (hälso-sjukvård). Efter genomgång av dessa data samt justering efter utfall mot 
budget avseende andel äldre så justeras volymen för 2024 ned med -12,8 mkr. 
Förvaltningsövergripande ledningsgruppen har justerat detta till minus 6,8 mkr eftersom 
ramen för 2025 sänktes med 6,0 mkr så att det inte blir dubbel bestraffning. För 2026 visar 
rammodellen på -8,9 mkr i volymförändring. Här har förvaltningsövergripande 
ledningsgruppen inte bedömt det som möjligt att göra ytterligare anpassning än det 
underskott som socialnämnden redan jobbar med samt de -6,8 mkr från avstämningen för 
2024. 

Summa volymförändringar SOC totalt: -12,8+6,0-8,9+8,9=-6,8 mkr 

Ramen för Kommunstyrelsen 
I ramen för kommunstyrelsen har hänsyn tagits till de kostnadsökningar om 3,0 mkr som 
beräknas för det nya Räddningstjänstförbundet jämfört med den uppräkning av 2025 års 
budget som ges av rammodellen. Vidare har avdrag om -1,6 mkr gjorts för de tillägg i budget 
för 2025 om kostnader som var tillfälliga som till exempel driftskostnader för 
exploateringsbudgeten för Dannfältet. 

Ramen för Kultur- och fritidsnämnden 
Inga förändringar utöver de gemensamma delarna i ramfördelningsmodellen. 

Ramen för Revisionsnämnden 
Har räknats från 1 390 tkr till 1 600 tkr i enlighet med beslut i KF:s presidium.  

Befolkningen har beräknats i enlighet med kommunens officiella befolkningsprognos 
upprättat av Statisticon. Befolkning beräknas förändras jämfört med den 31/12 året innan 
enligt följande : 2026: -92 st, 2027: -104 st, 2028: -111 st.  

Beräkningen av skatter och generella statsbidrag har gjorts i enlighet med SKR:s 
skatteprognos 2025-02-25 i cirkulär 25:16. Lönekompensation har getts med 3,5% där 
antagandet är hämtat från beräknad timlöneökning enligt konjunkturlönestatistiken. 
Priskompensation ligger på 2,5 % vilket är i enlighet med SKR:s prisindex för kommunal 
verksamhet. 

Yttrande/Bedömning 
Budgetförslaget har avhandlats på den förvaltningsövergripande ledningsgruppens möten 
under feb-april. 
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Förslaget till beslut innebär ett resultat om 10,0 mkr på sista raden vilket motsvarar 1% av 
skatter och generella statsbidrag. För att nå detta resultat är kalkylerat med allmänna 
besparingar på ca 1,8 mkr. 

I ramarna är ännu inte fördelat kompensation för räntekostnadsökningar och avskrivningar 
med 2,3 mkr. Dessa 2,3 mkr har dock belastat resultatet så det blir inte en extra kostnad av 
detta. Anledningen till att det inte är utfördelat är att interna hyresberäkningar och externa 
hyresberäkningar behöver vara färdigställda innan så vi vet hur medlen kan fördelas. Skulle 
avsatta medel om 2,3 mkr inte räcka så kan allmänna besparingar komma att utökas. Det 
går att utöka dessa med 5,3 mkr utan att bryta mot kommunfullmäktiges finansiella mål. 

Finansiering 
Ramarna finansieras med de intäkter kommunen har vilket främst består av skatteintäkter, 
generella och riktade statsbidrag samt kostnadsutjämning. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Hänsyn till barnrätts- och jämställdshetsperspektiv beaktas när fördelningen av respektive 
nämnds ramar omsätts i verksamhet det vill säga vid den nämndsinterna fördelningen inom 
verksamheterna. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Ramberäkningsunderlag version 2025-04-25 
Ramberäkningsunderlag version 2025-04-29 

Slutligt beslut skickas till 
Samtliga nämnder 
Samtliga förvaltningschefer 
Samtliga ekonomer 
Ekonomichef K.A 
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§ 84/2025  Ekonomisk uppföljning Månadsuppföljning budgetuppföljning 
2025 Kommunen 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar, 
 
Månadsuppföljningen för mars med årsprognos godkänns.  

  

Ärendebeskrivning 
Andreas Svärdh, Marie Ahonen, Johan Ny och Pernilla Andersson, ekonomer, föredrar 
ärendet. 
 
Resultatet för perioden jan-mars blev 1,2 mkr. Detta är 5,3 mkr bättre än budget för 
motsvarande period. Prognosen för helåret ligger på 5,6 mkr vilket är en budgetavvikelse 
med samma summa eftersom budget ligger på ett nollresultat. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Ärendet rör ej barn. 
Ärendet rör ej jämställdhet. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Månadsuppföljning mars 2025 

Slutgiltigt beslut skickas till 
Ekonomichef K.A 
Samtliga nämnder 
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§ 85/2025  Investeringsbudget 2026 - Olofströms kommun 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar, 
 
Investeringsbudgeten 2026 för Kommunstyrelsen fastställs till 52 235 tkr.  

Investeringsbudgeten 2026 för Kultur- och fritidsnämnden fastställs enligt beslutet i Kultur- 
och fritidsnämnden till 525 tkr. 

Investeringsbudgeten 2026 för Socialnämnden fastställs enligt beslutet i Socialnämnden till 5 
800 tkr. 

Investeringsbudgeten 2026 för Utbildningsnämnden fastställs enligt beslutet i 
Utbildningsnämnden till 1 505 tkr. 

Medel för investeringsbesluten hänvisas från rörelsekapitalet samt nyupplåning som regleras 
i separat beslut. 

Sveriges sydligaste vildmark 2026 utgår från investeringsbudgeten 2026. 

  

Reservationer 
Torsten Cairenius (M) och Patrik Krupa (M) reserverar sig mot beslutet att nytt sophus vid 
Gränums skola ska ingå i investeringsbudgeten 2026. 
 
Tommy Holmgren (SD), Torsten Cairenius (M), Patrik Krupa (M), Annika Eriksson Bencic 
(SD) och Roal Bencic (SD) reserverar sig mot beslutet att ny högstadieskola ska ingå i 
investeringsbudgeten 2026. 
 
Yrkande 
Tommy Holmgren (SD), Patrik Krupa (M) och Torsten Cairenius (M) yrkar på att ny 
högstadieskola utgår från investeringsbudgeten 2026.  

Patrik Krupa (M) yrkar på att investering nytt sophus vid Gränums skola utgår från 
investeringsbudgeten 2026. 
 
 
Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag till beslut mot yrkande från (M) och (SD) och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag till beslut. 

Omröstning 

Omröstning begärs och genomförs i två delar 

Yrkandet att nytt sophus vid Gränums skola utgår från investeringsbudgeten ställs mot 
arbetsutskottets förslag till beslut och utfaller med nio röster för arbetsutskottets förslag till 
beslut och fyra röster för yrkande.  
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Ledamot Ja (AUs förslag) Nej (yrkande) 

Rolf Jönsson (C) x   

Tommy Holmgren (SD) x   

Ingeborg Braun (S) x   

Ola Claesson (S) x   

Pirjo Veteli (S) x   

Håkan Assarsson (S) x   

Andreas Brovall (C) x   

Roal Bencic (SD)   x 

Annika Eriksson Bencic (SD)   x 

Patrik Krupa (M)   x 

Torsten Cairenius (M)   x 

Glenn Bengtsson (KD) x   

Morgan Bengtsson (S) x   

Totalt:  9 4 

Yrkandet att ny högstadieskola utgår från investeringsbudgeten ställs mot arbetsutskottets 
förslag till beslut och utfaller med åtta röster för arbetsutskottets förslag till beslut och fem 
röster för yrkande.  

Ledamot Ja (AUs förslag) Nej (yrkande) 

Rolf Jönsson (C) x   

Tommy Holmgren (SD)   x 

Ingeborg Braun (S) x   

Ola Claesson (S) x   

Pirjo Veteli (S) x   

Håkan Assarsson (S) x   

Andreas Brovall (C) x   
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Roal Bencic (SD)   x 

Annika Eriksson Bencic (SD)   x 

Patrik Krupa (M)   x 

Torsten Cairenius (M)   x 

Glenn Bengtsson (KD) x   

Morgan Bengtsson (S) x   

Totalt:  8 5 

 
 
Ärendebeskrivning 

Andreas Svärdh, Marie Ahonen, Johan Ny och Pernilla Andersson, ekonomer, föredrar 
ärendet. 

Projektet "Utveckling av Sveriges sydligaste vildmark" stryks varav investeringsbudgeten för 
kommunstyrelsen minskas från 52 635 tkr till 52 235 tkr.  
 
Förslag till investeringar 2026 föreligger från samtliga nämnder. 

I förslaget till investeringar för KS är ej medtaget påverkan av investeringar kopplade till 
exploateringsbudget. Detta kommer att komma upp i ett senare beslut. 

Yttrande/Bedömning 
Till kommunstyrelsens investeringar bifogas även bilagor där det framgår varför 
investeringen ska göras etcetera. I redovisningen avseende kommunstyrelsens investeringar 
framgår även vilken driftspåverkan dessa ger på den nämnd som ska belastas med dessa. 
Det framgår också vilket nämndbeslut som ligger bakom investeringar där driftspåverkan 
belastar andra nämnder. 

Finansiering 
Medel anvisas från rörelsekapitalet samt nyupplåning som regleras i separat beslut. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Se kommentarer för varje projekts bifogade investeringskalkyl. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Investeringsbudget 2026 
Kommentarer till investeringsbudget 2026 
Planerade komponentbyten 2026 
Investeringskalkyler 2026 
SN § 46/2025 
UBN § 40/2025 
KFN § 18/2025 

Comfact Signature Referensnummer: 222385SE



 Protokoll 22(77) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-05-20  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 85/2025  KS 2025/1059  
  

Investeringskalkyl sophus i Gränum 
Investeringskalkyl sophus i Jämshög 
Investeringskalkyl BF-salar på Nordenbergsskolan 

Slutligt beslut skickas till 
Socialnämnden 
Utbildningsnämnden 
Kultur- och Fritidsnämnden 
Kommunchef I.R 
Ekonomichef K.A 
Teknisk chef AK.R 
Ekonom A.S 
Ekonom M.A 
Fastighetssamordnare A.B 
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§ 86/2025  Redovisning av ekonomiskt läge socialnämnden 

Kommunstyrelsens beslut: 

Informationen antecknas till protokollet. 

  

Ärendebeskrivning 

Pernilla Andersson och Johan Ny ekonomer, Janni Hedlin tf socialchef och Karin Nordvall 
vice ordförande socialnämnden redovisar.  

Socialnämnden bjuds in på varje möte med kommunstyrelsen för att redovisa det 
ekonomiska läget.  
  
En lättprognos för januari till april redovisas. 
  
Placeringskostnader -13 900 tkr 
Hyror - 900 tkr 
Övriga kostnader - 3 900 tkr 
Inhyrd personal - 400 tkr 
Personlig assistans - 1 100 tkr 
Arbetsmarknadsåtgärder 1 500 tkr 
Löner 1 950 tkr 
Statsbidrag 9 000 tkr 
Andra intäkter 750 tkr 
Totalt - 7 000 tkr 
  
  
Beslutet skickas till:  
SN 
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§ 87/2025  Organisationsförändring inom socialförvaltningen 

Kommunstyrelsens beslut: 

En tidplan ska läggas till handlingarna inför behandling i kommunfullmäktige.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar 

1.Socialnämnden behålls i nuvarande form men byter namn till Social- och äldrenämnden 

2.Nuvarande Socialförvaltningen delas upp i två förvaltningar; 

- Äldreförvaltningen som inkluderar Äldreomsorg samt HSL och Rehab  

- Social- och funktionsstödsförvaltningen som inkluderar IFO, Arbetsmarknad, Funktionsstöd 
samt övergripande administration 

3.Vid respektive förvaltning tillsätts 1,0 förvaltningschef. Chefsledet verksamhetschef tas 
bort. 

5..Förändringen föreslås träda i kraft 2026-01-01.  

 
Ärendebeskrivning 
HR-chef Cecilia Tallkvist redovisar. 

Kommunstyrelsens personalutskott behandlade ärendet 09.05.2025 och överlämnade punkt 
4 till kommunstyrelsen för ställningstagande. Kommunstyrelsen valde att avslå punkten. 

4. Tillsätta en oberoende utredare som tillsammans med nuvarande socialförvaltningens 
ledningsgrupp tar fram underlag för hur strukturen i respektive förvaltning ska se ut, 
benämnas samt fungera i praktiken. Löpande under den processen involveras berörda 
arbetstagarorganisationer. 

Kommunstyrelsens personalutskott har fått i uppdrag av kommunstyrelsens ordförande att ta 
fram ett förslag på ny organisation för socialförvaltningen.  

En organisationsförändring behövs för socialförvaltningen, för att få en effektivare 
organisation, därför har kommunstyrelsens ordförande gett det uppdraget till 
personalutskottet. 

Syftet med en ny organisation är en effektivare organisation med tydligare styrning, ledning 
och ansvarsfördelning. Kortare avstånd mellan nämnd och verksamheter, med färre led som 
filtrerar information, minskar risken för missförstånd.  
Förslagsvis delas förvaltningen upp i två förvaltningar som båda, var för sig, svarar inför 
socialnämnden.  

Strukturen ska vara likvärd med utbildningsförvaltningen och kommunledningsförvaltningen 
där förvaltningschef har alla rektorer/ avdelningschefer direkt underställda sig, enhetschefer 
får då ett tydligare ansvar för utveckling av verksamhet. 

Kommunstyrelsens personalutskott beslutade den 2025-03-21 att HR-chef får i uppdrag att 
ta fram förslag på en ny organisation för socialförvaltningen, KSPU § 19/2025.  
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Yttrande/Bedömning 
Uppdraget har varit att föreslå ändrad struktur där nuvarande socialförvaltning delas upp i två 
förvaltningar.  

Benämningar på de nya förvaltningarna samt nämnden i detta dokument är arbetsnamn och 
kan mycket väl komma att benämnas på annat sätt framöver. Äldreförvaltningen, Social- och 
funktionsstödsförvaltningen samt Social- och äldrenämnden.  

Det finns idag olika gemensamma/förvaltningsövergripande funktioner som behöver 
samordnas mellan de båda nya förvaltningarna. En fortsatt samordning föreslås inom olika 
områden som främst administrativa avdelningen och staben ansvarar för idag, exempelvis; 
reception, nämndsadministration, avgiftshandläggning, arkivering, återsökning av 
ersättningar, registratur, ekonomiadministration, fakturahantering, systemförvaltning 
verksamhetssystem, upphandling administrativa system, med flera.  

Förslag finns redan framtaget inom socialförvaltningen på en förändring inom administrativa 
avdelningen för samordningsvinster, ett mer närvarande ledarskap samt att 
förvaltningsekonomen får ett rimligare uppdrag och kan fokusera mer på de ekonomiska 
förutsättningarna för förvaltningen/nämnden. 
Förslag finns även framtaget för en effektivisering och kostnadsbesparing av ”ASP” – 
Administration, Samordnare och PA-assistenter.  

HR-chef föreslår att nuvarande socialförvaltning kan arbeta vidare med dessa olika 
organisationsförändringar parallellt med uppdraget att dela socialförvaltningen i två 
förvaltningar.  

Det finns en rad olika aspekter att ta hänsyn till vid en uppdelning som detta underlag inte 
behandlar. Hur ska t.ex. delade resurser finansieras i den förvaltning som inte organiserar 
personen som utför arbetet? HR-chef förslår därför att en oberoende utredare anlitas som 
tillsammans med nuvarande Socialförvaltningens ledningsgrupp tar fram underlag för hur 
strukturen i respektive förvaltning ska se ut, benämnas samt fungera i praktiken. Löpande 
under den processen involveras också berörda arbetstagarorganisationer.  

Övriga centralt placerade stödfunktioner som HR och ekonomi berörs inte av 
organisationsförändringen.  

Följande verksamheter föreslås organiseras under nya Äldreförvaltningen 
(omsorgsförvaltningen/Vård- och omsorgsförvaltningen)  

All utförarverksamhet inom vård- och omsorg, det vill säga vårdboende, hemtjänst samt 
kommunal hälso- och sjukvård.   

• Hemtjänst 

• Hälso- och sjukvård (HSL) 

• Dagverksamhet kopplad till äldreomsorg 

• Växelvård- och palliativ vård 

• MAS 
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• Stöd till seniorer och anhöriga 

Denna indelning skulle resultera i omkring 380 medarbetare inklusive 12 enhetschefer. 

Följande verksamheter föreslås organiseras under nya social- och 
funktionsstödsförvaltningen (Arbete- och välfärdsförvaltningen) 

All verksamhet inom LSS/Funktionsstöd, arbetsmarknadsinsatser samt Individ- och 
familjeomsorg föreslås organiseras under socialförvaltningen, inklusive verksamheter som 
myndighetsutövning mot enskilda inom både LSS och SoL, all verksamhet som innehåller 
ansökningar/anmälningar, utredningar och beslut samt sådan verksamhet som är 
sammankopplad med dessa.  

• LSS-boende  

• Daglig verksamhet kopplad till LSS  

• IFO-LSS boende  

• Personlig assistans  

• Socialpsykiatri 

• Socialtjänstens öppenvård 

• Gemensam administration 

• Myndighetsutövning (för båda förvaltningarna) 

Denna indelning skulle resultera i omkring 200 medarbetare inklusive 8 enhetschefer 

Delningen av socialförvaltningen berör inledningsvis främst 4 roller/tjänster, 1,0 
Förvaltningschef samt 3,0 Verksamhetschef. Inga andra tjänster berörs inledningsvis av 
ändrat innehåll/ändrad funktion utifrån uppdraget från kommunstyrelsens ordförande.  

Förändringen föreslås träda i kraft 2026-01-01.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Förslag på ny organisation 2.0 
Skrivelse från personal på soc.förv. 

Slutligt beslut skickas till 
HR-chef C.T. 
SN 
Socialförvaltningschef R.S. 
Socialförvaltningschef t.f. J.H 

Beslutet skickas till: 
HR-chef 
Sekreterare KF H.R 
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§ 88/2025  Ställningstagande kring etablering av kriminalvård i 
kommunen 

Kommunstyrelsens beslut: 
 
Samhällsutvecklingsavdelningen och näringslivsavdelningen ges i uppdrag att undersöka 
möjligheterna till etablering av kriminalvård i Olofströms kommun.  
 
Återrapportering ska ske i kommunstyrelsen i oktober 2025.  

  

Ärendebeskrivning 

Ordföranden Morgan Bengtsson redovisar. 
  
Dåvarande näringslivschefen gjorde under hösten 2023 på uppdrag av kommunstyrelsens 
ordförande en utredning kring möjligheterna för etablering av kriminalvård i Olofströms 
kommun.  
  
Kommunstyrelsen ser positivt på att vidare utreda frågan samt att undersöka dagens behov, 
aktuella kriterier och eventuella lämpliga placeringar.  
  
  
Beslutsunderlag: 
Tjänsteskrivelse näringslivschef H.A okober 2023 
  
  
Beslutet skickas till:  
Samhällsutvecklingschef Ö.H 
Näringslivsutvecklare K.S.R 
Sekreterare KS A.J 
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§ 89/2025  Aktuell information från kommunledningsförvaltningen 

Kommunstyrelsens beslut: 
 
Informationen antecknas till protokollet. 

  
 
Ärendebeskrivning 

Övergripande  

Invånarantalet i Olofström den 29/4 var 12940 personer, -58 sedan årsskiftet. 

Räddningstjänsten Blekinge har haft sitt första förbundsmöte den 8 maj. Ordförande de två 
första åren är Morgan Bengtsson och vice ordförande är Björn Nurhadi. Rekrytering av 
förbundschef för det nya förbundet pågår. 

Den 4 april genomfördes årets verksamhetsdag, Tillsammans – kultur & arbetsmiljö. 
Deltagare var bland andra förtroendevalda, kommunkoncernens chefer och fackliga 
företrädare. 

KSO och Kommunchef deltog i nätverket Sveriges Industrikommuner i Gislaved den 24 till 25 
april. Temat för mötet var export. 

Användandet av AI varierar stort inom organisationen. Koncernövergripande ledningsgrupp 
har tagit beslut om riktlinjer vid användandet av AI språkmodeller i tjänsten.  

Den 3 maj genomfördes Äventyret Halen med många aktiviteter och mycket folk. 

AnnKristin Rådberg, teknisk chef kommer att gå i pension den 31/5. Rekrytering av ny 
fastighetschef pågår.   

  

Administrativa avdelningen 
SKR har bjudit in till flera digitaliseringsinsatser inom begreppet ”Handslaget”. En del är 
digital post som involverar hela organisationen. Ett införandestöd är inbokat i höst. 

Kommunstyrelsens delegationsordning och informationshanteringsplan håller på att ses 
över.  

  

Ekonomi-avdelningen 
Prognos 2025 

Ny prognos för året tas fram runt den 10/6. Den tidigare prognosen visade på ett resultat på 
5,6 mkr för året. Skatteprognosen som kom den 2025-04-29 visade på förbättrade 
skatteintäkter om 2,0 mkr samt att vi fått en obudgeterad utdelning från Kommuninvest på 
0,9 mkr. Så allt annat lika så ligger prognosen nu på 8,5 mkr. 

Budget 2026 

Comfact Signature Referensnummer: 222385SE



 Protokoll 29(77) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-05-20  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 89/2025  KS 2025/14  
  

KSau beslutade om driftbudget för 2026 den 6/5. I dagsläget behövs en allmän besparing på 
6,8 mkr för att nå KF:s finansiella mål om 1% av nämndernas ramar i resultat vilket är ca 
10,0 mkr. Utöver allmänna besparingar för samtliga nämnder så föreligger även negativa 
volymjusteringar för UBN (-3,8) och SOC (-6,8 samt LSS -3,0). Socialen behöver totalt göra 
anpassningar på åtminstone 30 mkr för att nå ram för 2026 så läget är ansträngt. 

Övrigt 

Genomgång av kommunens moms för de senaste tre åren har genomförts. Vi kommer att 
återfå 0,5 mkr i återvunnen moms. Från beloppet avgår 25% till Refero som arvode.   

Möten med Ronneby/Karlshamn om samverkan när det gäller överförmyndarverksamheten 
fortgår. Målsättningen är att samverkan startar vid årsskiftet 25/26 och att vi efter valet kan 
ha en gemensam överförmyndarnämnd. Ärende kommer upp till politiken efter sommaren. 

  

HR-avdelningen 
HR: Löneöversynen pågår. Omplaceringsutredningar och uppsägningsbesked inom 
Utbildningsförvaltningen har skett under vecka 20. Sammanställning av Årlig uppföljning 
Systematiskt arbetsmiljöarbete pågår. 

Bemanningen: Hjälpt arbetsmarknadsenheten med drogtester av ferieungdomarna. Sitter 
med i ”semesterfördelningsgruppen” med chefer från socialförvaltningen. 

Lön/Systemförvaltare: Många anställningsavtal för sommarjobbarna att hantera.  

  

IT-avdelningen 
Arbetar med ett antal stora projekt med ambitionen att kunna förbättra oss både i säkerhet 
och i service gentemot våra användare genom att använda våra system och licenser på 
smartare och mer effektiva sätt.  

Deltar i flera samarbeten, bland annat genom att komma närmare våra kollegor i våra 
grannkommuner i Blekinge bl.a. samarbeten kring upphandlingar, som kommer falla ut 
senare i år. Under ledning av Ronneby kommun har vi också börjat undersöka möjligheten 
att samköra vissa utbildningsinsatser.  

Vi engagerar oss också i Länsstyrelsens informationssäkerhetsnätverk, där det under våren 
ordnats intressanta föreläsningar med bland andra MSB.  

  
Kostavdelningen 
Sommar och semesterbemanningen är klar. Då vi jobbar i semesterperioder så klarar vi 
bemanningen med enbart tillsättning av 2 heltidstjänster. 

Vi har jobbat mycket med vår beredskap. Vi har skapat en beredskapsgrupp som jobbar bla 
med att ta fram en krispärm för varje kök och en krismatsedel för kosten. 

Vi har rekryterat 3 nya medarbetare till kosten efter 2 uppsägningar och en pensionsavgång. 
Vi inväntar en pensionsavgång till i augusti och rekrytering pågår. 
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Vi har haft uppstartsmöte och dialogmöten inför den kommande livsmedelsupphandligen. 

Kostens måltidsbiträden hade en inspirations-eftermiddag där de fick lite nya tips och idéer 
hur vi kan utveckla våra frukostar men framförallt våra mellanmål på våra förskolor/fritids. Det 
bjöds på smakprover av over night oats, fryst banan med cocos, torkad frukt, smoothie och 
det visades också hur vi enkelt kan odla ärtskott och ha som garnering i buffén eller i sallader 
eller på mackan. Temat för tipsen var säsong, hållbart och klimatsmart. 

  

Lokalvårdsavdelningen 
Planering för fönsterputsning och storstädning pågår.  

Personal: En medarbetare önskar tjänstledigt fr o m 1 aug denna ska ersättas. En 
uppsägning med sista anställningsdag 12 maj. Har ej beslutat om den ska ersättas än. 

Beredskapsgrupp ska skapas  

  

Näringslivsavdelningen 
Blekinge är en nu en av Sveriges och världens mest hållbara destinationer. Enligt 
organisationen Green Destinations, sin utmärkelse, Gold Award till Blekinge. Utmärkelsen 
ges till destinationer som bedriver ett framgångsrikt hållbarhetsarbete. 

I helgen besökte influensern Annelie Pompe Outdoors Olofström. Fin reklam för Olofström 
både på instagram och facebook. 

  

Samhällsutvecklingsavdelningen 
Bygg: Rekrytering av ny bygglovhandläggare efter Luis, som sluter här den siste juni. 
Presentation av E-tjänsten till företagarna i kommunen på näringslivslunchen 21/5. 

Karta/GIS: Cecilia har avklarat första delen av utbildningen till drönarpilot. Nytt DRK-avtal om 
samverkan mellan Lantmäteriet och kommunen (DRK: Digital registerkarta). Vårt kartsystem 
byter namn från Geosecma till Gaida. 

EU/projekt: Uppstart av Leader-projekten Jämshögs Bokby samt Selma och Harry ToR.  

Landsbygdsutveckling: Vecka 21 sammanstrålar regionala livsmedelsstrategiska 
arbetsgruppen igen. Byutvecklingsturnén fortsätter -med inplanerat byutvecklingsmöte i 
Jämshög. 
 
Miljö/klimat: Uppstart av kommunens energiplan.  
 
Plan/exploatering: 
 
Detaljplan för Olofströms bangård: Bearbetar inkomna synpunkter efter samrådet (inga 
synpunkter från privatpersoner). Trafikverket kommer gå ut på granskning med 
järnvägsplanen efter sommaren, och kommunen arbetar med detaljplanen parallellt. 

Detaljplan för EBP: Sannolikt hinner detaljplanen gå ut på samråd under sommaren. 
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Detaljplan för Vilshults station: Vi inväntar information från Trafikverket om placeringen av 
tågstoppet. 

  

Stabsavdelningen 
Beredskaps- & trygghetssamordnare Alina Ejder Zoric är föräldraledig från och med augusti. 
Annie Grönroos kommer gå in som vikarie.  

Kommunikation: Vi närmar oss att släppa den uppdaterade Insidan (intranät).  

Beredskap: Vi genomför ytterligare en nödvattenövning före sommaren. Vidare genomförs 
övning kopplat till livsmedelsberedskap och cybersäkerhet. 
 
Kartläggningen av vårt drivmedels- och reservkraftsbehov går in i sitt slutskede. 

Länsövergripande plan för storskalig utrymning är under framtagande och kommer att 
färdigställas i juni. Parallellt arbetar alla berörda aktörer (kommuner, region, Trafikverket, 
räddningstjänst mm) med framtagande av aktörsvisa planer, så även Olofströms kommun.  

Integration: Fördelnings-/anvisningstalet gällande skyddsbehövande ukrainare har utökats 
med 1 person (ensamkommande barn som blivit myndig och då har Migrationsverket rätt att 
justera kommunens fördelnings-/anvisningstal). Under 2025 är 3 skyddsbehövande ukrainare 
aktuella för folkbokföring. En av dessa 3 är nu i den processen, inklusive att ta över 
lägenhetskontraktet. 

  

Tekniska avdelningen 
En omorganisation på kommunledningsförvaltningen pågår. Tekniska avdelningen kommer 
att delas upp i tre nya enheter:  

• Infrastruktur- och näringslivsavdelningen  

• Fastighetsavdelningen  

• Fastighets- och transportsserviceavdelningen  

 
Fastighet: Vår nya fastighetsingenjör David har börjat denna vecka. 
 
Upphandling läktare till kulturhuset är annonserad och vi hoppas på bra anbud. 
 
Planering av sommarprojekten pågår för fullt. Projekt kommer vara igång under större delen 
av sommaren där särskilt Nordenberg och Holjebadet har fler projekt som behöver bevakas. 
 
Brandskyddsåtgärderna tar mycket av vår tid just nu efter de inventeringar som gjorts.  

Fastighetsdrift: Vi tar över sophantering på lederna i kommunen från och med 1/5 
 
Vi håller på med måleriarbeten och lite andra underhållsprojekt på skolor och förskolor. 
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Offentlig miljö: Halens badplats har fått en ny solsäng vid hopptornet. Vi har investerat i en 
ny båtbrygga till de som hyr båtplats på brygga A. Vi kommer i sommar samarbeta med 
Holjebadet och Växtverkets personal som tillsammans med feriearbetande ungdomar ska 
sköta de kommunala friluftsområdena, rastplatser och badplatser. På Högavång och 
Vilshults fd. skola har vi genomfört åtgärder för att försköna och underlätta skötseln av 
utemiljön, bl a. så har äldre buskage tagits bort. Vi har i ett projekt tillsammans med Netport 
Science park där vi gemensamt med ungdomar och seniorer har arbetat med utveckling av 
en gemensamhetsyta utomhus i centrala Olofström. Vi har tillverkat modeller över vad man 
vill ska finnas där. I början på juni ska vi återigen träffas och bygga några av de modeller vi 
tog fram i verklig storlek för att testa dem i sommar.  

Infrastruktur: Under vecka 19 kommer vi att genomföra en del förberedande inför 
asfalteringsarbeten. Rådjursvägen, Klöverängsvägen och Skogsby kommer att fräsas bland 
annat. Under vecka 21 kommer asfaltläggning att ske. 
 
Redovisning av saltmängder för vinterväghållning inom vattenskyddsområde Lilla Holje ska 
sammanställas och redovisas till Miljöförbundet. 
 
Genomfört förändring av trafiksituationen i cirkulationen vid Östra Storgatan – Idrottsvägen. 
Förbättrad sikt vid övergångsställen samt GC-vägar och enklare att sköta om när rabatterna 
plockats bort. 

Ramboll kommer att genomföra inventering (i fält) av vägnätet under maj månad. 

  

Inköpsinformation 
Nytecknade avtal: 
Kemtekniska produkter, städmaterial, handskar, mjukpapper och engångsmaterial 
Måltidstjänster 
 
Pågående upphandlingar (när annonsering har skett): 
Företagshälsovård 
Köks- och serveringsutrustning 
 
Kommande upphandlingar: 
Bevakningstjänster 
Mark- och anläggningsarbeten 
VS-tjänster 
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§ 90/2025  Återrapport gällande fråga om kommunalt driftbolag inom 
omsorgen 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar, 
 
Återrapporteringen godkänns i frågan om kommunalt driftbolag inom omsorgen. 

 
Ärendebeskrivning 
Iréne Robertsson, kommunchef, föredrar ärendet, 
 
I en motion har Centerpartiet yrkat att frågan om ett driftsbolag i omsorgen utreds och att 
kontakt tas med Höganäs för att lära av deras erfarenheter samt att införa detsamma i 
Olofström om utredningens resultat ger positiva och verksamhetsmässiga effekter för 
Socialnämnden.  

Socialnämnden har den 29 mars 2023, §47/2023, antagit en skrivelse som svar på motionen. 
Socialnämnden angav bl.a. följande i sitt yttrande.  
Vi har tagit hjälp av kommunens momsexpert Ronny Peterson hos Refero. Han var i sin tur 
med och utredde frågan i såväl Höganäs som Bjuv och Tranås samt var deltog vid Höganäs 
bolagisering.  

Höganäs kommun valde 2017 att bolagisera sin sociala omsorgsverksamhet.  

Bakomliggande skäl till detta beslut var att tillskapa extra ekonomiska resurser samt bättre 
administrativa och styrningsfunktioner av verksamheten.  

En bolagisering av kommunal verksamhet kan ha positiva effekter ur ett styrningsperspektiv. 
De fördelar med en bolagisering av organisatoriska skäl, som Höganäs kommun framhöll var 
att verksamheten och uppdraget tydliggörs och blir mer dedikerat. En bolagisering kan också 
innebära att nämnden och förvaltningen kan fokusera i större utsträckning på sin tillsynsroll 
medan driften av verksamheten sköts av bolaget. 

Socialnämnden har i sitt svar angett att förutsättningarna för Olofströms kommun skiljer vad 
gäller att Olofström, till skillnad mot bland annat Höganäs, inte har fattat beslut om 
valfrihetssystemet, LOV.  

Ärendet redovisades därefter till Kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige beslutade att 
utreda frågan om driftbolag i omsorgen och att kontakt ska tas med Höganäs.  

Möte med Höganäs kommun 
Kommunchef, Ekonomichef, HR-chef, Socialförvaltningschef och Äldreomsorgschef har 
genomfört möte med Höganäs kommundirektör Herman Crespin den 25 februari 2025.  

Av mötet framgick följande.  
Höganäs har även innan bolagiseringen drivit omsorgsverksamheten med överskott jämfört 
med budget. Genom att bolagisera har de uppnått flera positiva effekter. 
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Dels så finns möjligheten att återsöka en särskild ersättning med 6 % vid tjänsteförvärv för 
sociala tjänster med 6 % och dels så säkerställdes att överskottet var kvar i verksamheten till 
kommande år för att använda till exempelvis utvecklingsprojekt kommande år. Höganäs lyfte 
även fram möjligheten att sälja del av verksamheten till annan kommun. Kvalitetsmässigt så 
ökade kraven då det krävs godkännande från IVO för att få driva vård i bolagsform jämfört 
med i kommunal regi vilket då uppfattades som en kvalitetsförbättring.  

När beslutet fattades om att bolagisera så ändrades inget rent praktiskt. Socialnämnden var 
tillika styrelse för bolaget och förvaltningschefen var tillika VD för bolaget. Medarbetarna var 
desamma och lokalerna likaså. Vid senaste valet frångick Höganäs frågan om personunion 
vad gäller de förtroendevalda. Därmed finns nu två politiska ledningar att förhålla sig till när 
det gäller omsorgen.  

Höganäs ska nu införa LOV, Lag om valfrihetssystem, inom personlig assistans. Här är det 
dock oklart om det kommunala bolaget kommer att lämna anbud då kommunals avtal med 
privatägda bolag ser annorlunda ut och det därför är svårt för ett kommunalt bolag att 
konkurrera enligt Herman Crespin.  

Ekonomichef Karl Andrae har i yttrande angett följande.  
Systemet med kommunmoms (som ofta kallas Ludvikamoms utifrån att det länge var 
skattekontoret där som var ansvariga för hanteringen) kom till 1992. Syftet var att kommuner 
inte skulle drabbas av dold moms när de köpte tjänster från näringsidkare som inte var 
momspliktiga. De näringsidkare som avsågs var inom sjukvård, tandvård, social omvårdnad 
och utbildning. Eftersom näringsidkare inom dessa områden inte får lyfta ingående moms 
innebär det att deras kostnader för tjänsterna de erbjuder innehåller dold moms vilket 
belastade kommunerna och snedvred konkurrensen då det blev mer kostnadseffektivt för 
kommunerna att själva utföra dessa tjänster. Sedan 1992 får kommunerna därför lyfta 6% på 
fakturor för dessa tjänster inom kommunkontosystemet. 

Skattemässiga risker: 
Skatteverket kan ifrågasätta upplägget om det anses var konstruerat enbart för att lyfta 
moms utan en affärsmässig grund. Det kan leda till momsjusteringar och skattetillägg. 

Social omvårdnad är undantagen från momsplikt. Om Skatteverket bedömer att bolaget 
tillhandahåller momsfri vårdtjänst snarare än beskattningsbara tjänster kan rätten att lyfta 
kommunmoms utebli. 

Styrningsproblem: 
När verksamheten läggs i ett bolag minskar den direkta politiska styrningen och insynen. 
Kommunallagens krav på insyn kan bli svårare att upprätthålla. 

Ett bolag ska bedrivas enligt marknadsmässiga principer. Detta kan göra att ekonomi 
prioriteras över kvalitet och brukarens behov och kan då hamna i konflikt med kommunens 
sociala ansvar. De marknadsmässiga principerna motverkar också kommunens syfte att få 
en lägre kostnad. 

Risk för kompetensförlust 
Att flytta verksamhet från förvaltningen till ett bolag kan innebära att kommunal kompetens 
förloras. Kommunen kan få svårt att återta verksamheten om bolagiseringen inte fungerar 
som planerat. 
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Juridiska och konkurensrelaterade frågor 
En kommun som gynnar sitt eget bolag genom att beställa tjänster där kan få kritik från 
andra aktörer på marknaden och riskerar att bryta mot konkurrenslagstiftningen. 

Ekonomiska risker 
Bolagisering medför administrativa kostnader som styrelsearbete, revision, rapportering. 
Dessa kostnader riskerar att äta upp den momsbesparing som var syftet från början. Det är 
helt enkelt inte säkert att momsbesparingen på 6% över tid motsvarar de kostnader och 
risker som bolagiseringen medför. 

Övrig synpunkt 
Skulle kommunen ändå välja att bolagisera för detta vill jag skicka med att bolaget bör 
läggas direkt under kommunen för att undvika att kommunkoncernen genom Holje Holding 
behöver lägga stora resurser på att ta fram redovisning enligt  EU:s hållbarhetsrapportering 
CSRD vilket riskerar att bli mycket dyrt. 

Bjuvs kommun har i rapport daterad 2019-08-20 hänvisat till ett material från Lisa Lundstedt 
och Sara Lundgren ”Bolagisering av kommunal verksamhet – Centrala faktorer samt positiva 
och negativa aspekter utifrån ett situationssynsätt” Luleå Universitet 2012 samt Lisa Larsson 
”Varför driver kommuner bolag?” Göteborgs universitet. Tabellen är hämtad från Bjuvs 
rapport (s.3) 

Yttrande/Bedömning 
I denna återrapport har jag sammanfattar möjligheterna och konsekvenserna av att 
bolagisera den kommunala omsorgsverksamheten i Olofströms kommun, baserat på 
erfarenheter från Höganäs, ekonomichefens yttrande och ekonomiska samt juridiska 
överväganden. Till grund ligger då även Höganäs omfattande utredning och Bjuvs kommuns 
rapport gjordes 2019 och bygger delvis på material från 2012. Dock har tabellen från Bjuvs 
utredning och materialet i övrigt fortsatt relevans. Det finns vissa parametrar som skiljer 
beroende på om kommunen själv bedriver sin egen verksamhet i bolagsform eller om det är 
privat utövare alternativt att upphandling sker där det egna bolaget är en aktör. 

I det fall bolaget köper de tjänster som behövs av kommunen och personerna har tillika 
uppdrag så begränsas kostnadsökningen med undantag av revision, bokslut, egna system 
etc.  

När det gäller styrning och ledning så lyfts det upp både som en risk och som en fördel i 
ovan yttrande/möten/rapporter. Att som i Höganäsfallet fortsätta med samma nämnd/styrelse 
och samma förvaltningschef/VD bör inte påverka förmågan till styrning. Bolaget är helägt och 
styrningen densamma som i förvaltningen (Det har vid senaste valet skett en förändring i den 
politiska styrningen i Höganäs där det nu inte längre är personunion mellan Socialnämnd och 
bolagsstyrelse.) 

Under förutsättning att det även fortsättningsvis är möjligt att eftersöka pengar så skulle det 
för Olofströms kommun innebär ca 10 miljoner kronor per år. Finns inte den möjligheten så 
innebär det ökade kostnader för kommunen. Även godkännandet från IVO medför extra 
administration och kan också medföra extra kostnader. Om vi har möjlighet att eftersöka 
pengarna så behöver vi också ha en beredskap på att förutsättningarna kan ändras och att 
det kan komma att påverka retroaktivt, dvs vi behöver ha den höjden i vår ekonomi. Utifrån 
ekonomichefens yttrande om att en förändring kan komma att ske så bör bolagiseringen inte 
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göras enbart utifrån ett ekonomiskt perspektiv – då den förutsättningen kan komma att 
förändras. Beslutet bör i så fall vila även på andra grunder.  

En grundförutsättning för att genomföra bolagsbildningen är att det finns en välfungerande 
styrning och ledning med god kostnadskontroll och ett realistiskt pris vid köp av tjänst. Vid ett 
lågt aktiekapital kan ett mindre underskott leda till behov av att upprätta 
kontrollbalansräkning.  

Höganäs kommun har efter sin bolagisering 2017 rapporterat flera positiva effekter, inklusive 
förbättrad ekonomisk styrning och ökad möjlighet att behålla överskott inom verksamheten. 
Bolagiseringen ledde även till att kvalitetskraven ökade, delvis på grund av krav från 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO). 

Trots de möjliga fördelarna finns det flera risker och utmaningar att beakta. Skattemässiga 
risker inkluderar bland annat att Skatteverket ifrågasätter upplägget om det enbart syftar till 
att lyfta moms utan affärsmässig grund. Det finns också risker kopplade till ekonomiska och 
administrativa kostnader som kan uppstå vid bolagisering om bolaget börjar bygga upp en 
egen administration. Även i de fall som bolaget hanteras som en del av nämndens och 
förvaltningens övriga uppdrag så kommer ändå viss kostnad att tillkomma för revision och 
liknande. Om förutsättningarna för att återsöka pengar förändras, kan detta försämra de 
ekonomiska argumenten för bolagisering. 

Sammanfattningsvis är min bedömning att - innan ett eventuellt beslut om bolagisering 
fattas, så bör Olofströms kommun säkerställa att det finns en robust styrnings- och 
ledningsstruktur samt klarhet i kostnadskontroll och prisstrukturer. Även om bolagisering kan 
erbjuda fördelar, är det viktigt att noggrant väga dessa mot de potentiella riskerna och 
kostnaderna. Beslutet bör inte enbart baseras på ekonomiska incitament, då dessa 
förutsättningar kan förändras. En noggrann planering är avgörande för att säkerställa att 
åtgärden gynnar kommunens långsiktiga mål och invånarnas behov. 

Finansiering 
Utredningen i sig påverkar inte kommunens kostnader och kräver ingen finansiering.  

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Ärendet är inte ett beslutsärende utan en rapport avseende att driva kommunal verksamhet, i 
detta fall, vård i bolagsform.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 

Slutgiltigt beslut skickas till 
Socialnämnden 
Rolf Jönsson (C) 
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§ 91/2025  Placering av ny högstadieskola årskurs 7-9 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar, 
 
Kommunfullmäktige beslutar att gå vidare med alternativ Högavångskolan. 

Samhällsutvecklingsavdelningen ges i uppdrag att upprätta förslag till ny detaljplan på den 
valda platsen. 

Tekniska avdelningen ges i uppdrag att avveckla, undersöka och därefter riva del av 
Högavångskolan.  

Tekniska avdelningen ges i uppdrag att ta fram förstudie och kalkyl för en skola i enlighet 
med lokaliseringsstudien. 

Reservation 
Tommy Holmgren (SD), Roal Bencic (SD), Annica Eriksson Bencic (S), Patrik Krupa (M), 
Torsten Cairenius (M) och Glenn Bengtsson (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
partiernas egna yrkande.  
 
Yrkande 
Glenn Bengtsson (KD) yrkar att ny högstadieskola ska byggas i första hand på Toffelvägen 
och i andra hand på Ekeryd.  

Tommy Holmgren (SD) yrkar att ny högstadieskola inte ska byggas.  

Patrik Krupa (M) lämnar följande yrkande: 
"En ny högstadieskola behöver byggas i Olofströms kommun. För att möjliggöra en 
ekonomiskt hållbar och kvalitativ lösning föreslår Moderaterna att ge förvaltningen i uppdrag 
att påbörja en upphandling av en extern, privat aktör med erfarenhet av skolfastigheter. 
Vi menar att kommunen bör fokusera på sitt kärnuppdrag – utbildning – och inte ta på sig 
rollen som fastighetsutvecklare. Genom att hyra skolan från en professionell aktör minskar 
den ekonomiska risken för kommunen, samtidigt som kvalitet och genomförbarhet 
säkerställs. 
Inför upphandlingen bör inga beslut tas om slutlig lokalisering av skolan. Fyra huvudsakliga 
alternativ ska finnas med i upphandlingsunderlaget; Högavångsskolan, Ekeryds 
förskola, Toffelfabriken, Flygfältet 

Detta ger möjlighet att utvärdera både kostnader, genomförbarhet och pedagogiska 
konsekvenser innan slutlig plats fastställs." 
  

Beslutsgång 

Ordföranden frågor om det är kommunstyrelsens mening att en ny högstadieskola ska 
byggas och finner att en ny högstadieskola ska byggas.  
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Ordföranden frågar om det är kommunstyrelsens mening att ny skola ska byggas i egen regi 
eller annan regi  och finner att kommunstyrelsen beslutar att bygga i egen regi. Omröstning 
begärs.  

Ordföranden frågar om det är kommunstyrelsens mening att ny högstadieskola ska placeras 
vid Högavångsskolan eller Toffelvägen och finner att kommunstyrelsen beslutar att placera 
skolan vid  Högavång. Patrik Krupa (M) och Torsten Cairenius (M) deltar inte i 
omröstningen.  

Omröstning. 
Omröstning begärs och genomförs vad gäller yrkandet att istället bygga skola i annan regi. 
Omröstningen utfaller med åtta röster för egen regi och fem röster för privat regi.  

Ledamot Ja (Egen regi) Nej (Annan regi) 

Rolf Jönsson (C) x   

Tommy Holmgren (SD)   x 

Ingeborg Braun (S) x   

Ola Claesson (S) x   

Pirjo Veteli (S) x   

Håkan Assarsson (S) x   

Andreas Brovall (C) x   

Roal Bencic (SD)   x 

Annika Eriksson Bencic (SD)   x 

Patrik Krupa (M)   x 

Torsten Cairenius (M)   x 

Glenn Bengtsson (KD) x   

Morgan Bengtsson (S) x   

Totalt:  8 5 

 
 
Ärendebeskrivning 
Samhällsutvecklingsavdelningen fick av kommunstyrelsen den 16 april 2024 §49 i uppdrag 
att utreda möjliga lokaliseringar av ny högstadieskola.  
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Arbetet har utgått ifrån en skola för 400 elever med tillhörande ytor. I framtagandet av 
utredningen har representanter från utbildningsförvaltningen, kost-, samhällsutveckling-, 
städ- och tekniska avdelningen deltagit. Utredningen har kommit fram till sju olika platser 
som bedöms vara lämpliga för lokalisering av en skola för detta elevantal. Platserna har olika 
förutsättningar vilket medför olika tidsuppskattningar samt olika för och nackdelar. 
Bedömningen är utifrån de förutsättningar som finns idag att en ny skola kan stå klar för 
inflytt mellan vårterminen 2029 till vårterminen 2034 beroende på vilket alternativ som väljs.  

Finansiering 
Finansiering för de olika förslagen är ej utrett i detta skede till följd av att de olika 
alternativens förutsättningar skiljer sig åt.  

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Samtliga presenterade förslag bedöms vara fullvärdiga alternativ för en skola ur barnrätts- 
och jämställdhetsperspektiv. Perspektiven rekommenderas att studeras ytterligare i det 
fortsatta arbetet med utformning av skolan.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Lokaliseringsstudie 
Bilaga Samlade tidsplaner 

Slutligt beslut skickas till 
Fastighetssamordnare A.B 
Kvalitetsutvecklare D.S 
Kostchef C.I 
Lokalvårdschef S.V 
Planarkitekt O.S 
Samhällsutvecklingschef Ö.H 
Teknisk chef AK.R 
Utbildningschef P.H 
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§ 92/2025  Instruktioner till stämmoombud Holje holding AB 2025 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar: 

  
Följande instruktioner ges till ägarombudet för Holje holding AB 
  
1. Att besluta i enlighet med revisorernas revisionsberättelse dvs att bevilja styrelsen 
ansvarsfrihet 
 
2. Att i övrigt besluta enligt styrelsens förslag under förutsättning att förslagen funnits med i 
kallelsen till bolagsstämman i behörig ordning  
  
3. Beslutsparagrafen justeras omgående  
  
  
Ärendebeskrivning 
Vid bolagsstämman så företräder stämmoombudet Olofströms kommuns aktier. 
Stämmoombud är Andreas Brovall (C) och observatör tillika ersättande stämmoombud är 
Marianne Eriksson (M). Bolagsstämman äger rum 2025-06-11  
  
Ärendet kommer att kompletteras inför kommunfullmäktige 
  
Inför utskick till kommunstyrelsen finns årsredovisning men tyvärr inte kallelse, dagordning 
och revisionsberättelse ännu. Dessa kommer att kompletteras så fort som möjligt. Vid 
sammanträdet har revsionsberättelsen kommit in utan anmärkning.  
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv:  
Instruktionerna till stämmoombuden har inte någon koppling till barnrätt eller jämställdhet.  
  
Beslutsunderlag:  
Tjänsteskrivelse  
Protokoll styrelsemöte 
Kallelse (kompletteras)  
Revisionsberättelse (kompletteras)  
Årsredovisning 
  
  
Slutligt beslut skickas till 
Stämmoombud A.B 
Observatör M.E 
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§ 93/2025  Instruktioner till stämmoombud Visit Blekinge 

Kommunstyrelsens beslut: 

Stämmoombudet för Visit Blekinge ges följande instruktioner. 

1. Att besluta i enlighet med revisorernas revisionsberättelse dvs att bevilja styrelse 
respektive VD ansvarsfrihet 

2. Att i övrigt besluta enligt styrelsens förslag under förutsättning att förslagen funnits med i 
kallelsen till bolagsstämman i behörig ordning.  

  

Ärendebeskrivning: 

Stämmoombud för Visit Blekinge är Morgan Bengtsson (S), ersättande stämmoombud är 
Rolf Jönsson (C). Årets stämma kommer att hållas den 26/5. 

I revisionsberättelsen går följande att läsa: ”Enligt vår uppfattning har årsredovisningen 
upprättats i enlighet med årsredovisningslagen och ger en i alla väsentliga avseenden 
rättvisande bild av VisitBlekinge AB (svb)s finansiella ställning per den 31 december 2024 
och av dess finansiella resultat för året enligt årsredovisningslagen. Förvaltningsberättelsen 
är förenlig med årsredovisningens övriga delar. Vi tillstyrker därför att bolagsstämman 
fastställer resultaträkningen och balansräkningen.”  

Det står även” Vi tillstyrker att bolagsstämman disponerar vinsten enligt förslaget i 
förvaltningsberättelsen och beviljar styrelsens ledamöter och verkställande direktören 
ansvarsfrihet för räkenskapsåret.”  

  

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv: 
Instruktioner till stämmoombuden har inte någon koppling till barnrätt eller jämställdhet.  

Beslutsunderlag: 
Tjänsteskrivelse 
Kallelse till stämma inkl. Dagordning  
Årsredovisning 2024 
Revisionsberättelse  

Beslutet skickas till: 
Stämmoombud M.B 
Ersättare R.J 
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§ 94/2025  Kommunal Energiplan 

Kommunstyrelsens beslut: 

Samhällsutvecklingsavdelningen ges i uppdrag att i samarbete med näringslivsavdelningen 
samt Olofströms Kraft AB ta fram en kommunal energiplan för Olofströms kommun. 

  

Ärendebeskrivning 
Kommunen ska ha en aktuell plan för tillförsel, distribution, produktion och användning av 
energi i kommunen enligt Lagen om kommunal energiplanering (1977:439). Planen ska 
omfatta hela kommunens geografiska område. Lagen är från 1977 och under 2024 kom en 
ny vägledning för kommunernas energiplanering.  

Tillgången till energi är en viktig förutsättning för att befintliga medborgare och näringsliv ska 
kunna utvecklas såväl som att kommunen ska kunna locka till nya medborgare och företag. 
Energitillgången är, utöver kommunens vardagliga behov, av stor vikt ur ett kris- och 
hållbarhets- såväl som totalförsvarsperspektiv. Detta genom att arbete för minskad sårbarhet 
i vår energiförsörjning gentemot omvärlden. Inom arbetet med energiplan kommer 
möjligheterna för minskning av kommunens energianvändning undersökas i syfte att spara 
på ekologiska såväl som ekonomiska resurser på sikt.  

Energikontor Syd och Region Blekinge har via projektmedel nu möjlighet att stötta 
kommunen i arbetet med att ta fram en energiplan. Detta arbete sker kostnadsfritt för 
kommunen och kommer regleras via samarbetsavtal när det behövs. De övriga kommunerna 
i Blekinge har startat upp och kommit olika långt i respektive kommuners arbete med 
energiplanering. 
  

Yttrande/Bedömning 
En kommunal energiplan är avgörande för att säkerställa en hållbar, effektiv och 
framtidssäkrad energiförsörjning i Olofströms kommun. Genom att ta fram en tydlig plan kan 
kommunen och dess bolag arbeta strategiskt för att minska energiförbrukningen, öka 
andelen förnybar energi och bidra till klimatmålen. 

En energiplan hjälper också till att identifiera möjligheter till energieffektivisering, vilket kan 
leda till minskade kostnader och en mer resilient energiförsörjning. Dessutom skapar den en 
gemensam riktning för kommunen, näringslivet och invånarna i arbetet för en hållbar 
utveckling. 

Genom att ha en kommunal energiplan kan Olofströms kommun säkerställa en långsiktig och 
ansvarsfull energianvändning som gynnar både miljön och samhället. 

Finansiering 
Finansieringen kommer främst att innebära arbetstimmar från tjänstepersoner. Dokument 
som kan behövas för framtagandet av en energiplan kan finansieras via Energikontoret Syd 
och Region Blekinges projektmedel.  
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Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Alla medborgare i kommunen har rätt till energianvändning så Barnrätts- och 
jämställdhetsperspektivet bedöms som neutralt.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 

Beslutet skickas till 
Samhällsutvecklingschef Ö.H 
Miljösamordnare/landsbygdsutvecklare K.M 
Näringslivsutvecklare K.S.R 
Olofströms Kraft 
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§ 95/2025  Regler kring eldning av trädgårdsavfall 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar: 

Olofströms kommun behåller bestämmelsen om förbud mot eldning av trädgårdsavfall mellan 
1 april och 30 september med undantag för valborgseld den 30 april. 
 
Bestämmelsen  flyttas från "Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljön" till 
"Föreskrift för avfallshantering". 

Miljösamordnaren ges i uppdrag att revidera "föreskrift för avfallshantering" och "lokala 
föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljö" i enlighet med beslutet. 

  

Ärendebeskrivning 
Tidigare information om ändringen i avfallsförordningen om eldning av trädgårdsavfall har 
varit att det från och med 1 januari 2024 råder totalt eldningsförbud av trädgårdsavfall. Dessa 
reglerna har nu ändrats så från och med den 18 februari 2025 gäller nedan: 

”Kompostera avfallet på din fastighet, eller lämna avfallet på en uppsamlingsplats där det 
hämtas eller tas emot av kommunen. 

Du får lov att elda trädgårdsavfall om: 

• avfallet kommer från fastigheten eller närliggande fastigheter,  

• eldningen sker i liten omfattning, och 

• inte innebär mer än tillfällig eller liten störning i området. 

Bor du i ett detaljplanerat område gäller också lokala regler som förbjuder eldning av 
trädgårdsavfall från 1 april till 30 september. Undantag gäller för valborgseld den 30 april. 

Om du planerar att ordna en valborgseld vid en allmän sammankomst eller offentlig 
tillställning behöver du tillstånd enligt ordningslagen men ingen dispens hos Miljöförbundet. 
  

Yttrande/Bedömning 
I samband med att dessa reglerna ändrades den 18 februari 2025 så behöver 
eldningsförbudet i de lokala föreskrifterna om miljö och hälsa revideras precis som de lokala 
renhållningsföreskrifterna. Kommunen behöver därför bestämma vilken viljeinriktning de 
lokala föreskrifterna ska ha så att dessa senare kan beslutas om. Vill kommunen ha ett totalt 
eldningsförbud året runt. Eller vill kommunen att det ska vara tillåtet att elda trädgårdsavfall 
inom detaljplanerat område mellan den 1 oktober och 31 mars.  

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiven bedöms inte påverkas av informationen.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Information angående förbud att elda trädgårdsavfall utan dispens 

Slutligt beslut skickas till 
Miljösamordnare och landsbygdsutvecklare K.M 
Samhällsutvecklingschef Ö.H 
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§ 96/2025  Nyttjanderättsavtal med Olofströms bangolfklubb i Holje Park 

Kommunstyrelsens beslut: 

Avsluta befintligt nyttjanderättsavtal med Olofströms bangolfklubb. 

Teckna ett 10-årigt avtal med Olofströms bangolfklubb för befintligt nyttjanderättsområde. 

Teckna ett 10-årigt avtal med Olofströms bangolfklubb för utökning av nyttjanderättsområde. 

 
Ärendebeskrivning 
Olofströms bangolfklubb har för avsikt att ansöka om pengar hos allmänna arvsfonden för att 
möjliggöra en utbyggnad och förnyelse av sin anläggning. För att ha möjlighet att få bidrag 
från allmänna arvsfonden så behöver dem ha ett 10 årigt avtal med kommunen för att 
säkerställa att anläggningen kan finnas över tid.  

Vid tecknande av ett nytt avtal behöver befintligt avtal avslutas i förtid, nuvarande avtal har 
cirka 2 år kvar på avtalstiden.  

Yttrande/Bedömning 
Kommunens tekniska samordnare och Fritidschef har under en längre tid haft dialog med 
Olofströms bangolfklubb om innehållet i det nya nyttjanderättsavtalet. Efter flera diskussioner 
har vi efter överenskommelse med bangolfklubben kommit fram till att ta fram två stycken 
avtal för nyttjanderättsområdet. Ett som avser befintlig yta som föreningen nyttjar, samt ett 
som berör den utökning som behövs vid ett beviljat bidrag från Allmänna arvsfonden. Avtalen 
är lite olika utformade för att möjliggöra att avtalet för utökningen inte behöver vara gällande 
under 10 år ifall investeringen inte genomförs.  

Vid en jämförelse av innehållet det nya nyttjanderättsavtalet och det befintliga så är 
kioskbyggnaden på området inte reglerad i avtalet. Hur kioskbyggnaden skall hanteras är en 
fråga som fortsatt behöver utredas och eventuell upplåtelse eller överlåtelse av den behöver 
regleras i ett annat avtal.  

Båda parter har kommit fram till ett avtal vi är överens om därför tycker teknisk samordnare 
och Fritidschef att avtal ska tecknas med bangolfklubben och att befintligt avtal ska sägas 
upp i förtid.  

Finansiering 
Avtalet innebär en intäkt till kommunen genom årlig ersättning för marken, cirka 5000 kronor/ 
årligen. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Beslutet möjliggör för föreningsidrott som kan locka barn och unga att röra på sig och ha en 
meningsfull fritid.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Befintligt nyttjanderättsavtal  
Förslag nytt nyttjanderättsavtal  
Förslag nytt nyttjanderättsavtal utökning  
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Beslutet skickas till 
Fritidschef L.M.M 
Teknisk samordnare L.P 
Teknisk chef AK.R 
Olofströms bangolfklubb  
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§ 97/2025  Förfrågan om markköp, del av Jämshög 3:7 

Kommunstyrelsens beslut: 

Olofströms kommun avböjer försäljning av del av fastigheten Jämshög 3:7.  

Tidigare beslut i ärendet återkallas (KS § 41/2021). 

 
Yrkande 
Rolf Jönsson (C) yrkar med bifall av Tommy Holmgren (SD) och Patrik Krupa (M) på 
försäljning av marken. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer Rolf Jönssons (C) m.fl. yrkande mot förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen följer förslag till beslut att avböja försäljningen. 

Omröstning: 
Omröstning begärs och genomförs med fyra röster för försäljning, sju röster för att avböja 
försäljning och två nedlagda röster. 

Ledamot Ja (sälja)     Nej (avböja) Avstår        

Rolf Jönsson (C) x     

Tommy Holmgren (SD) x     

Ingeborg Braun (S)   x   

Ola Claesson (S)   x   

Pirjo Veteli (S)   x   

Håkan Assarsson (S)   x   

Izabela Sabo (S)   x   

Roal Bencic (SD)     x 

Annika Eriksson Bencic (SD)     x 

Patrik Krupa (M) x     

Torsten Cairenius (M) x     

Glenn Bengtsson (KD)   x   

Morgan Bengtsson (S)   x   
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Totalt:  4 7 2 

 
Ärendebeskrivning 
En förfrågan om köp av del av Jämshög 3:7 inkom 2020 från ägarna till Jämshög 3:42. 
Frågan behandlades av kommunstyrelsen 2021, men slutgiltigt avgörande har därefter 
inväntat ny översiktsplan. 

Yttrande/Bedömning 
Efter förfrågan från ägarna till Jämshög 3:42 till kommunen om markförsäljning för utökning 
av egen fastighet beslöt kommunstyrelsen 2021-03-09 att tillstyrka försäljning av lite drygt en 
hektar av fastigheten Jämshög 3:7. Beslutet överklagades; men överklagandet avslogs 
sedermera av förvaltningsrätten. 

Ärendets fortsatta hantering har sedan dess pausats i avvaktan på antagande av ny 
översiktsplan, vilket nu har skett (KF 2025/31). 

Översiktsplanen från 2016 betecknade området som lämpligt för utveckling av Jämshögs 
tätort, och i planen som nu antagits har det avsatts för multifunktionell bebyggelse. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Beslutet bedöms som neutralt utifrån ett barn- och ungdomsperspektiv. 

Dialog med berörda grupper har tillgodosetts i samband med översiktsplanens 
samrådsskeden. 

Beslutet bedöms som neutralt utifrån ett jämställdhetsperspektiv för kvinnor/flickor, 
män/pojkar och/eller icke binära 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse  
Förfrågan om markköp  
Översiktskarta  
KS 2021 § 41  
ÖP 2025, p. 42 

Slutligt beslut skickas till 
Sökande 
Samhällsutvecklingschef Ö.H 
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§ 98/2025  Förfrågan om övertagande av fastighet, Holje 4:26 

Kommunstyrelsens beslut: 

Olofströms kommun tillstyrker ett övertagande av fastigheten Holje 4:26.  

  

Ärendebeskrivning 
Ägaren till Holje 4:26 har erbjudit kommunen att ta över fastigheten utan kostnad. 

 
Yttrande/Bedömning 
Fritidshuset som tidigare låg på tomten förstördes i en eldsvåda 2020, och ägaren som är 
bosatt i Danmark har inte för avsikt att bygga nytt eller att avyttra fastigheten till någon 
annan. 

Holje 4:26 har en areal om 1 147 kvm och ett taxeringsvärde på 304 tkr.  

Fastigheten är inte ansluten till kommunalt VA, och vare sig räddningstjänsten eller 
miljöförbundet har några noteringar om den i sina register. 

Framtagande av detaljplan för ett större exploateringsområde i närheten pågår 
(Ekhagsberget), och det kan då underlätta om fastigheten ifråga ägs av kommunen. 

Finansiering 
Lagfartskostnaderna uppgår till 6 285 kr och består utöver stämpelskatten på 4 710 kr (1,5 % 
av taxeringsvärdet), även av en expeditionsavgift på 825 kronor samt en administrativ avgift 
på 750 kronor. 

Lagfartskostnaden tas förslagsvis ur kommunstyrelsens medel till förfogande. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Konsekvenserna av beslutet utifrån ett barn- och ungdomsperspektiv bedöms som neutrala, 
så beslutet har inte föregåtts av dialog med berörda grupper. 

Konsekvenserna av beslutet bedöms även som neutrala utifrån ett jämställdhetsperspektiv 
för kvinnor/flickor, män/pojkar och/eller icke binära. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Erbjudande om övertagande 
Yttrande från räddningstjänst och miljöförbund 

Beslutet skickas till 
Samhällsutvecklingschef Ö.H 
Fastighetsägare 
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§ 99/2025  Nya riktlinjer för markanvisning och fastighetsförsäljning 

Kommunstyrelsens beslut: 

Nya riktlinjer antas för anvisning och försäljning av kommunal mark och fastigheter i enlighet 
med föreliggande handlingar. 

Tidigare riktlinjer upphör att gälla (KS § 243/2011). 

  

Ärendebeskrivning 
Nya riktlinjer föreslås att ersätta nuvarande regler för försäljning av fastigheter, antagna 
2011. 
  

Yttrande/Bedömning 
Förändringar i lagstiftning och tillämpning sedan 2011 har efterhand aktualiserat behovet av 
att revidera reglerna för mark- och tomtanvisning, exploateringsavtal och 
fastighetsförsäljning.  

Kommunerna som berörs av Sydostlänken har en gemensam målbild om att underlätta 
fastighetsetablering och inflyttning i regionen, och i enlighet härmed är förslaget till nya 
riktlinjer ganska likt den revidering Älmhult gjort ganska nyligen. 

Det finns anledning att samtidigt uppmärksamma ändringarna i lagen om riktlinjer för 
kommunala markanvisningar (SFS 2014:899) som trädde ikraft 2025-03-01. Ändringarna 
innebär, att kommunen snarast behöver ta fram ett bostadsförsörjningsprogram, samt att 
riktlinjerna därefter kompletteras i den utsträckning som behövs för att motsvara lagkraven: 

2 § En kommun ska anta riktlinjer för markanvisningar. 

Riktlinjerna ska ange 

1. utgångspunkter och mål för överlåtelser och upplåtelser av markområden för bebyggande, 

2. hur markanvisningar används för att följa kommunens handlingsplan för 
bostadsförsörjningen enligt lagen (2000:1383) om kommunernas bostadsförsörjningsansvar, 

3. handläggningsrutiner och grundläggande villkor för markanvisningar, och 

4. principer för markprissättning. 

En kommun som inte genomför några markanvisningar är inte skyldig att anta sådana 
riktlinjer. Lag (2025:72). 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Beslutets konsekvenser utifrån ett barn- och ungdomsperspektiv bedöms som neutrala. 

Beslutet har med anledning av ovanstående inte föregåtts av dialog med berörda grupper. 

Beslutets konsekvenser utifrån ett jämställdhetsperspektiv för kvinnor/flickor, män/pojkar 
och/eller icke binära bedöms som neutrala 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
KS § 243/2011 
Riktlinjer för försäljning av kommunala fastigheter 
Riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal 
Mall markanvisningsavtal 
Mall tomtanvisningsavtal 

Beslutet skickas till 
Samhällsutvecklingschef Ö.H 
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Kommunstyrelsen 

KS § 100/2025  KS 2025/1435  
  

§ 100/2025  Prissättning av tomter, Gränum 4:89 - 4:93 (Lisebacke) 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar, 
 
Olofströms kommun fastställer tomtpriser enligt följande: 
Gränum 4:89 – 410 000 kronor. 
Gränum 4:90 – 425 000 kronor. 
Gränum 4:91 – 420 000 kronor. 
Gränum 4:92 – 465 000 kronor. 
Gränum 4:93 – 350 000 kronor. 

  

Ärendebeskrivning 
Kvarvarande tomter på Lisebackeområdet i Gränum har nu styckats av, och själva 
exploateringen kommer att slutföras under våren, när gatan (Klöverängsliden) asfalterats. 
  

Yttrande/Bedömning 
Enligt investeringsbudgeten förväntas tomtförsäljningen generera intäkter på  
2 100 tkr, vilket ger ett något lägre pris per kvadratmeter än tomtmark i tätorten värderats till 
på senare tid – 385 respektive 400 kronor.  

Priset är visserligen högt, om man jämför med lediga tomter i övriga småorter; men detta 
visar snarare på behovet av att justera priserna där. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Konsekvenserna av beslutet utifrån ett barn- och ungdomsperspektiv bedöms som neutrala, 
och beslutet har därför inte föregåtts av dialog med berörda grupper. 

Konsekvenserna av beslutet utifrån ett jämställdhetsperspektiv för kvinnor/flickor, män/pojkar 
och/eller icke binära bedöms som neutrala. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Exploateringsbudget Lisebacke 

Slutligt beslut skickas till 
Samhällsutvecklingschef Ö.H 
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Kommunstyrelsen 
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§ 101/2025  Svar på remiss av SOU 2024:74 Fler vägar till arbetslivet 

Kommunstyrelsens beslut: 

Olofströms kommun lämnar svar på remissen Fler vägar till arbetslivet enligt nedan yttrande. 

  

Ärendebeskrivning 
Socialnämnden har tidigare behandlat ärendet § 67/2025-04-23 och utbildningsnämnden har 
behandlat ärendet § 51/2025-04-07. 

Olofströms Kommun har fått möjlighet att yttra sig på betänkandet av Utredningen om flera 
vägar till arbetslivet (SOU2024:74). Yttrandet kommer gemensamt från 
utbildningsförvaltningen och socialförvaltningen. 

Yttrande/Bedömning 
Samlat yttrande från Olofströms kommun; utbildningsförvaltningen och socialförvaltningen. 

Sammanfattande bedömning  
Olofströms kommun ser övergripande positivt på utredningens ambition att skapa fler vägar 
till arbetslivet, särskilt för de ungdomar som idag står utanför de nationella 
gymnasieprogrammen. Flera förslag är relevanta och väl förankrade i kommunal verklighet. 
Samtidigt vill kommunen betona att en framgångsrik implementering förutsätter: - Långsiktig 
och tydlig statlig finansiering - Rimlig tidsplanering och implementeringsstöd - Stöd för 
elevhälsa, särskilt stöd och kompetensutveckling - Stärkt lokal samverkan med arbetslivet  

1.Nya yrkesprogram om 1 900 gymnasiepoäng  
Ställningstagande: Positiv med förbehåll  

• Behörighetskraven bör höjas till minst 5 godkända ämnen  

• Elevgruppens behov definieras tydligt för att undvika snedrekrytering och felplacering  

• Målgruppen för anpassad gymnasieskola inte urholkas  

• GY25-effekterna behöver utvärderas innan ytterligare reformer införs  

• Implementeringsplanen justeras – införande till 2028 bedöms inte som rimligt  

2. Förändringar i introduktionsprogrammen  
Ställningstagande: Delvis positiv  

• Införandet av Individuellt förberedelseprogram (IMF) är välkommet, men tre ämnens 
behörighet bedöms som otillräckligt.  

• Övergångar till andra program måste vara flexibla och reglerade nationellt.  

• Viktigt att elever från IMS (Språkintroduktion) ges möjlighet att nå behörighet till 
högskoleförberedande program.  

• Övergång från 1 900-poängsprogram till 2 700/2 800-poängsprogram måste säkras 
utan "yrkesväxling".  
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3. Höjda behörighetskrav till yrkesprogram  
Ställningstagande: Avvaktande  

Förslaget att höja behörighetskraven till 12 ämnen riskerar att skapa en 'mellangrupp' Tydliga 
kompensatoriska lösningar och god vägledning krävs.  

4. Yrkesutbildningsbevis  
Ställningstagande: Positiv  

• Yrkesutbildningsbevis skapar tydlighet och likvärdighet.  

• Viktigt att CSN tydliggör om utbildningen bedöms som heltid.  

• Det behövs nationellt stöd för bedömning och uppföljning, särskilt i små kommuner.  

5. Yrkesämnen på språkintroduktion (IMS)  
Ställningstagande: Positiv  

• Viktigt att språkstöd integreras i yrkesundervisningen  

• Samverkan med modersmålsundervisning och elevhälsa måste förstärkas  

6. Yrkesinslag på högskoleförberedande program  
Ställningstagande: Avvaktande  

• Försöksverksamhet är välkommen, men yrkesinslagen får inte urholka 
yrkesprogrammens status  

• Innehållet måste vara distinkt och ha tydlig sysselsättningspotential  

7. Entreprenad och statsbidrag till små yrkesområden  
Ställningstagande: Positiv  

• Samverkan mellan kommuner är avgörande, särskilt för mindre kommuner  

• Statsbidrag måste vara långsiktiga och administrativt hanterbara  

8. Yrkesprov  
Ställningstagande: Positiv under vissa villkor  

• Yrkesprov kan öka kvalitet och legitimitet  

• Tydliga ramar behövs för arbetslivets inflytande och lärarnas arbetsbörda  

• Likvärdighet mellan elever oavsett huvudman måste säkerställas  

9. Anpassad gymnasieskola  
Ställningstagande: Positiv  

• Vi välkomnar att elever ges rätt att fullfölja utbildningen vid flytt mellan kommuner.  

10. Programinriktat val (IMV) – sökbart endast på gruppnivå  
Ställningstagande: Negativ  

• Att IMV endast ska vara sökbart på gruppnivå missgynnar mindre kommuner  
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• Viktigt att behålla möjlighet till individuella lösningar  

Avslutande synpunkter  
Olofströms kommun delar utredningens målsättning men betonar behovet av: - Långsiktig 
statlig finansiering - Rimlig tidsplan (ej införande 2028 utan tydlig förberedelse redan 2025–
2026) - Anpassade lösningar för små kommuner - Stöd till samverkan mellan förvaltningar 
och med näringslivet 

Finansiering 
Enligt socialnämndens beslut § 65/2025-04-23 framkommer i dagsläget inga kostnader. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Socialnämndens beslut § 67/2025-04-23 uppger följande: För att Fler vägar till arbetslivet 
ska vara inkluderande och rättvist utformad är det avgörande att både barnrätts- och 
jämställdhetsperspektivet genomsyrar de föreslagna åtgärderna. Genom att säkerställa att 
alla, oavsett kön eller bakgrund, får likvärdiga möjligheter till arbete och utbildning kan vi 
bidra till ett mer jämlikt samhälle och en stärkt arbetsmarknad. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Remissmissiv 
SN §67/2025 
UBN § 51/2025 

Beslutet skickas till 
Utbildningsnämnden 
Socialnämnden 
Regeringskansliet utbildningsdepartementet  i enlighet med missiv 
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§ 102/2025  Revidering av taxor och avgifter med anledning av ny 
Socialtjänstlag 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar, 
 
Taxor och avgifter 2025 revideras med följande ändringar: 

1.Hänvisningen SoL kap 8 §8 ska ersättas med SoL kap 32 §6 från och med 2025-07-01 
under förutsättning att ny socialtjänstlag träder i kraft denna dag.  

2.Hänvisning SoL kap 8 §7 ska ersättas med SoL kap 32 §8 från och med 2025-07-01 under 
förutsättning att ny socialtjänstlag träder i kraft denna dag.  

3.Hänvisning SoL kap §1 ska ersättas med SoL kap 32 §2 från och med 2025-07-01 under 
förutsättning att ny socialtjänstlag träder i kraft denna dag.  

  

Ärendebeskrivning 
Ärendet har tidigare behandlats i socialnämnden § 64/2025-04-23. 

I ärendet SN §122/2024, KS §162/2024, KF §126/2024 sker hänvisningar till 
Socialtjänstlagen.  

Från och med 1/7-25 föreslås Socialtjänstlagen att ersättas med en ny socialtjänstlag och då 
ändras hänvisningarna. Texten i befintlig socialtjänstlag och ny socialtjänstlag avseende 
nedan hänvisningar är inte ändra i texten.  

Hänvisningen SoL kap 8 §8 ska ersättas med SoL kap 32 §6.  

Hänvisning SoL kap 8 §7 ska ersättas med SoL kap 32 §8. 

Yttrande/Bedömning 
Efter genomgång av propositionen avseende ny Socialtjänstlag kan man utläsa dessa nya 
hänvisningar. 

Finansiering 
Ingen påverkan enligt beslut i socialnämnden. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Ingen påverkan på varken barnrätts- och/eller jämställdshetsperspektiven enligt beslut i 
socialnämnden. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
SN § 64/2025-04-23 

Slutligt beslut skickas till 
Socialnämnden, Inköpssamordnare M.S  

Comfact Signature Referensnummer: 222385SE



 Protokoll 58(77) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-05-20  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 103/2025  KFN 2025/1131  
  

§ 103/2025  Projektet Emma och Olof i Demokratisk musik mode 

Kommunstyrelsens beslut: 

Växtverket får i uppdrag att arbeta med projektet Emma och Olof i Demokratisk musik Mode 
under åren 2025 och 2026. 

  

Ärendebeskrivning 
Fritidsgårdarna Växtverket och Emmabodas kommunala fritidsgård vill samverka med 
varandra under år 2025 och 2026 kring två musikfestivaler.  
Sammanlagt 30 deltagare ungdomar i åldern 13-19 år är med i arbetsgruppen.  

2025 års planering tillsammans med Emmabodas fritidsgård.  
2 maj kick off på Växtverket. 
6-8 augusti sommar läger på Jämshögs folkhögskola. 
31 oktober arrangera kulturella workshops samt musikfestival i Emmaboda. 

2026 års planering tillsammans med Emmabodas fritidsgård.  
Sommarläger i Emmaboda 
Kulturella workshops och musikfestival på höstlovet i Olofström. 

Finansiering 
Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor har beslutat att Olofströms kommun och 
Emmaboda kommun får tillsammans 48 580 Euro från den Europeiska Unionen. 

Inga kostnader drabbar Olofströms kommun. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Ungdomar är delaktiga i att planera ett sommarläger. 
Ungdomar är delaktiga i att planera och skapa olika workshops. 
Ungdomar är delaktiga i att boka artister. 
Ungdomar är delaktiga i att boka ljud och ljusanläggning.  
Ungdomar är delaktiga i att boka lokaler och transport. 
Ungdomar är delaktiga i matlagning på sommarlägret.  
 
Ungdomar i Olofströmskommun har önskat att anordna en musikfestival. 

Vi arbetar för en jämställd fördelning från olika sociala, etnisk och kulturell bakgrund. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 

Beslutet skickas till 
Verksamhetschef E.J 
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§ 104/2025  Årsredovisning 2024 Stiftelsen Jöran och Magdalena Öllers 
fond samt information om medel att förfoga över för respektive nämnd 

Kommunstyrelsens beslut: 

Årsredovisningen för Öllers fond fastställs enligt föreliggande förslag. 

Information om medel till utbildningsnämndens och socialnämndens förfogande tas till 
protokollet. 
  

Ärendebeskrivning 
Årets resultat blev 28 299 kr där 2 830 kr ska avsättas till bundet eget kapital. Av 
kvarvarande medel ska 6 327 kr (25%) gå till elevhemmet vid Jämshögs folkhögskola. Kvar 
att fördela mellan utbildningsnämnden och socialnämnden blir då 19 102 kr vilket fördelas 
jämt mellan dessa.  

Utbildningsnämnden har kvarvarande medel från 2023 och tidigare om ca 28 tkr och kommer 
efter årets tilldelning att ha ca 38 tkr att förfoga över.  

Socialnämnden har kvarvarande medel från 2023 och tidigare om ca 21 tkr och kommer efter 
årets tilldelning att ha ca 30 tkr att förfoga över. 

Yttrande/Bedömning 
Beslutsförslaget är upprättat i enlighet med stiftelsens stadgar. 

Observera att årsredovisningen ska skrivas på av ordinarie ledamöter i kommunstyrelsen. 
Ersättare ska inte skriva under. 

Finansiering 
Stiftelsen har likvida medel för att hantera föreslagen fördelning. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv kommer att beaktas när respektive nämnd tar beslut 
om användning av de beslutade medlen. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Öllers fond årsredovisning 2024 
Fördelningsförslag av fondmedel 

Beslutet skickas till 
Ekonomichef K.A 
Socialnämnden 
Utbildningsnämnden 
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Kommunstyrelsen 

KS § 105/2025  KS 2025/1398  
  

§ 105/2025  Tilläggsavtal till samverkansavtal om handläggning av 
ärenden avseende alkoholservering 

Kommunstyrelsens beslut: 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar 

  
att ingå tilläggsavtal till samverkansavtal om handläggning av ärenden avseende 
alkoholservering, 
 
att uppdra åt kommunchef att underteckna tilläggsavtal, 
 
att beslutet gäller under förutsättning att Sölvesborgs och Karlshamns kommuner fattar 
likalydande beslut. 
  
  
Ärendebeskrivning 
Alkoholhandläggare Nadine Milbourn Lindhe har kommit in med ärendet som blivit aktuellt 
med anledning av en ändring alkohollagen. Lagändringen består i att det från och med den 1 
juni 2025 kommer vara möjligt att bedriva gårdsförsäljning av alkoholdrycker i enlighet med 5 
a kap. alkohollagen (2010:1622). 
  
Det finns ett samverkansavtal mellan Karlshamns kommun, Sölvesborgs kommun och 
Olofströms kommun daterat 2004. Detta behöver nu kompletteras med hänvisning till § 10 i 
samverkansavtalet: 
”§10 Ändringar/tillägg 
Under avtalstiden skall parterna vara berättigade att erhålla sådana ändringar i avtalet som 
är 
uppkomna på grund av förändrade bestämmelser, skatter, avgifter eller andra pålagor varom 
riksdag och/eller regering kan komma att besluta” 
  
Ett förslag till tilläggsavtal till samverkansavtal om handläggning av ärenden avseende 
alkoholservering har tagits fram för att täcka in även gårdsförsäljning av alkohol. Det kommer 
att göras en översyn av samverkansavtalet i sin helhet framöver då det behöver uppdateras 
för att stämma överens med såväl nutida lagstiftning som hur handläggningen hanteras idag. 
Bland annat stämmer inte sfs-nummer, vissa begrepp har bytts ut med anledning av att 
alkohollagen har ändrats och vissa myndigheter som anges har bytt namn.  
  
Tilläggsavtalet gäller som längst till 31 maj 2031 och upphör automatiskt om lagen inte 
förlängs eller görs permanent. Om lagen blir förlängd fortsätter avtalet att gälla.  
 
  
Finansiering 
I och med att ingen vet exakt vad detta innebär; hur många som kommer ansöka och hur 
lång tid handläggning och tillsyn kommer ta, så är tanken att det ingår i den ersättning 
kommunen redan betalar. När tillräckligt med underlag finns så kommer en utvärdering göras 
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Kommunstyrelsen 

KS § 105/2025  KS 2025/1398  
  

för att se så taxorna ligger på korrekt nivå och vilken täckningsgraden är. Vid behov av 
justering kommer detta lyftas i Blekinge väst-samverkansgruppen,  
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Beslutet bedöms inte påverka barn, vare sig direkt eller indirekt i förhållande till vad 
barnkonventionen föreskriver gällande barns rättigheter. 
  
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Tjänsteskrivelse alkoholhandläggare. 
Nu gällande samverkansavtal om handläggning avseende alkoholservering 
Förslag tilläggsavtal till samverkansavtal om handläggning avseende alkoholservering 
  
Slutligt beslut skickas till 
Tillståndsenheten västra Blekinge 
Karlshamns kommun 
Sölvesborgs kommun 
Kommunchef Irene Robertsson 

  

Comfact Signature Referensnummer: 222385SE



 Protokoll 62(77) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-05-20  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 106/2025  KS 2025/1398  
  

§ 106/2025  Tilläggsavtal till samverkansavtal rörande tillsyn av 
alkoholservering samt försäljning av folköl klass II 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att ingå tilläggsavtal till samverkansavtal om tillsyn av alkoholservering samt försäljning av 
folköl klass II, 

att uppdra åt kommunchef att underteckna tilläggsavtal, 

att beslutet gäller under förutsättning att Sölvesborgs och Karlshamns kommuner fattar 
likalydande beslut. 

  

Ärendebeskrivning: 
Alkoholhandläggare Nadine Milbourn Lindhe har kommit in med ärendet som blivit aktuellt 
med anledning av en ändring alkohollagen. Lagändringen består i att det från och med den 1 
juni 2025 kommer vara möjligt att bedriva gårdsförsäljning av alkoholdrycker i enlighet med 5 
a kap. alkohollagen (2010:1622). 

Det finns ett samverkansavtal mellan Karlshamns kommun, Sölvesborgs kommun och 
Olofströms kommun daterat 2013 gällande tillsyn av alkoholservering och försäljning av 
folköl. Det finns även ett avtal daterat 2019 där tillsynen överläts till Miljöförbundet. Avtalet 
ska översändas till Miljöförbundet Blekinge Väst för kännedom. 

Ett förslag på tilläggsavtal till samverkansavtal rörande tillsyn av alkoholservering samt 
försäljning av folköl klass II har tagits fram för att samverkan även ska täcka in tillsyn av 
gårdsförsäljning av alkohol.  

Det följer av 9 § i samverkansavtalet att parterna under avtalstiden ska vara berättigade att 
erhålla sådana ändringar i avtalet som är uppkomna på grund av bland annat förändrade 
bestämmelser.  

Tilläggsavtalet gäller som längst till 31 maj 2031 och upphör automatiskt om lagen inte 
förlängs eller görs permanent. Om lagen blir förlängd fortsätter avtalet att gälla. 

  

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 

Beslutet bedöms inte påverka barn, vare sig direkt eller indirekt i förhållande till vad 
barnkonventionen föreskriver gällande barns rättigheter. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Tjänsteskrivelse alkoholhandläggare. 
Nu gällande samverkansavtal om tillsyn 
Nu gällande överlåtelseavtal om tillsyn 
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Kommunstyrelsen 

KS § 106/2025  KS 2025/1398  
  

Förslag tilläggsavtal till samverkansavtal om tillsyn av alkoholservering samt försäljning av 
folköl klass II 

 
Slutligt beslut skickas till  

Tillståndsenheten västra Blekinge 
Karlshamns kommun 
Sölvesborgs kommun 
Kommunchef I.R. 
Miljöförbundet 
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Kommunstyrelsen 

KS § 107/2025  KS 2025/1398  
  

§ 107/2025  Delegation avseende beslut gårdsförsäljningstillstånd 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kommunstyrelsens delegationsordning kompletteras under 5.2 serveringstillstånd enligt 
yttrande nedan.  

 
Ärendebeskrivning 
Alkoholhandläggaren vid tillståndsenheten västra Blekinge har kommit in med ett förslag till 
komplettering av delegationsordning för kommunstyrelsen. Detta med anledning av att 
alkohollagen (2010:1622) ändras med ett tillägg om gårdsförsäljning av alkoholdrycker som 
börjar att gälla den 1 juni 2025. 
  

Yttrande/bedömning 
Kommunstyrelsens delegationsordning kompletteras under 5.2 serveringstillstånd med 
följande tre rader: 

Ärende Lagrum Delegat 

Beslut avseende 
gårdsförsäljningstillstånd av positiv 
karaktär. 

5a kap. 
alkohollagen Alkoholhandläggare 

Övriga beslut enligt alkohollagen än 
raden ovan utom återkallelse av 
gårdsförsäljningstillstånd. 

  Kommunstyrelsens 
arbetsutskott 

Fastställande av tillsynsplan 
gårdsförsäljningstillstånd   Kommunchef 

 
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Var beslutanderätten ligger bedöms inte påverka varken utifrån barn- och 
ungdomsperspektivet eller jämställdhetsperspektivet.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Nuvarande delegationsordning 

Beslutet skickas till 
Tillståndsenheten västra Blekinge 
Administrativ chef A.J 

  

Comfact Signature Referensnummer: 222385SE



 Protokoll 65(77) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-05-20  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 108/2025  KS 2025/1398  
  

§ 108/2025  Revidering av taxor och avgifter med anledning av 
gårdsförsäljning 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar, 
 
1. Reviderade taxor och avgifter godkänns avseende gårdsförsäljning. 

2. Olofströms kommun följer samma taxa för gårdsförsäljning som Karlshamns kommun. 

3. Öppettider för gårdsförsäljning förespråkas fastställas till klockan 10-20 och måndag-
söndag. 

  

Ärendebeskrivning 
Ett förslag till reviderade taxor avseende handläggning och tillsyn enligt alkohollagen. Detta 
med anledning av att alkohollagen (2010:1622) har ändrats med ett tillägg om 
gårdsförsäljning av alkoholdrycker som börjar att gälla den 1 juni 2025.  

Regeringen har 2025-04-23 fattat beslut om att det ska införas en möjlighet till småskalig 
gårdsförsäljning av alkoholdrycker. Detta för att förbättra förutsättningarna för lokal 
besöksnäringen. Gårdsförsäljningen regleras i alkohollagen genom vissa tillkomna punkter 
och paragrafer samt ett eget kapitel.  

De nya bestämmelserna om gårdsförsäljning gäller i sex år från ikraftträdandet, ett 
gårdsförsäljningstillstånd får därmed som längst gälla till och med den 31 maj 2031. 
Kommunerna är tillstånds- och tillsynsmyndighet och får även ta ut en avgift för detta.  

Enligt proposition 2024/25:86 är förslaget finansierat genom avgifter med 
fullkostnadstäckning för kommunerna. Avgifterna uppskattas uppgå till 3 000 kronor per 
tillstånd och 5 000 kronor för tillsyn. Tillståndsenheten västra Blekinge anser att 
ansökningsavgiften bör skrivas upp till 5 500 kr då granskningen motsvarar den prövning 
som görs för en ansökan om stadigvarande serveringstillstånd till allmänheten. 
Tillståndsprocessen för ett gårdsförsäljningstillstånd utökas dessutom med krav på 
egenkontrollprogram, som även det ska bedömas i tillståndsprocessen. För sökanden är det 
en engångskostnad som i förlängningen bör ge en ekonomisk fördel i form av försäljning.  

Vidare anser Tillståndsenheten västra Blekinge att den föreslagna fasta avgiften för tillsyn 
motsvarande 5 000 kr är för hög i förhållande till den faktiskt nedlagda tiden som det 
uppskattningsvis kommer ta att genomföra tillsyn. Tillståndsenheten västra Blekinge finner 
att en fast årlig tillsynsavgift bör landa på 2 500 kr. Tillsynsbehovet bedöms initialt vara ett 
tillsynsbesök per år. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Enligt tillståndsenhetens underlag så bedöms beslutet inte påverka barn, vare sig direkt eller 
indirekt i förhållande till vad barnkonventionen föreskriver gällande barns rättigheter. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
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Kommunstyrelsen 

KS § 108/2025  KS 2025/1398  
  

Ansökning- och tillsynsavgifter 
Underlag från tillståndsenheten 

Slutligt beslut skickas till 
Tillståndsenheten västra Blekinge 
Inköpssamordnare M.S 
Kommunikation 
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Kommunstyrelsen 

KS § 109/2025  KS 2025/1339  
  

§ 109/2025  VMAB - förfrågan om att arrendera ut mark för 
solcellsbyggnation 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar, 

Godkänna att Västblekinge Miljö AB tecknar avtal om att arrendera ut mark på deponin i 
Mörrum upp till 49 år för etablering av solcellsanläggning. 

Beslutet gäller under förutsättning att övriga ägarkommuner fattar likalydande beslut. 

 
Ärendebeskrivning 
Västblekinge Miljö AB (VMAB) har haft dialog med en intressent angående etablering av en 
solcellsanläggning i anslutning till deponin på den av bolaget ägda marken i Mörrum. VMAB 
har därför lyft frågan om ärendet skulle kunna vara av principiell vikt i samordningsorganet 
Blekinge Väst (Blekinge Väst) då längden på avtalet är betydande (49 år).  

Blekinge Väst har gjort bedömningen att frågan kan vara av principiell karaktär och 
uppmanat bolaget söka godkännande hos ägarkommunerna. 

VMAB har därför, efter beslut i styrelsen, lyft frågan om godkännande av att bolaget tecknar 
ett längre arrendeavtal till ägarkommunerna. 

Längden på arrendet kan i sig ses som betydande och i vissa delar kunna innebära en 
låsning av nyttjandet av berörd mark. De begränsningar som finns för användande av 
sluttäckta deponier gör dock att nyttjandet av den berörda marken redan kan anses som 
starkt begränsad. 

Utifrån detta föreslås att ägarkommunerna godkänner att VMAB fattar beslut om 
markarrende på upp till 49 år för en solcellsanläggning på deponin i Mörrum. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Beslutet bedöms inte påverka barn, vare sig direkt eller indirekt i förhållande till vad 
barnkonventionen föreskriver gällande barns rättigheter. Samma ställningstagande gäller 
jämställdhetsperspektivet.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
VMAB protokoll styrelsemöte 2025-02-20 
Markarrende solcellsanläggning 

Slutligt beslut skickas till 
VMAB 
Karlshamns kommun och Sölvesborgs kommun 
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Kommunstyrelsen 

KS § 110/2025  KS 2025/870  
  

§ 110/2025  Avhändande av diabilder från centralarkivet 

Kommunstyrelsens beslut: 

Avhändande godkänns av diabilder från centralarkivet. 

  

Ärendebeskrivning 
Olofströms kommun har i sitt centralarkiv en samling med diabilder. Dessa har officiellt aldrig 
tagits emot av centralarkivet, utan hamnat där för förvaring. Bekymret är att det finns inte 
optimerade lokaler för att förvara dessa diabilderna, utan de står i centralarkivets lokal som 
primärt förvarar pappersarkivalier. Detta resulterar i att bilderna riskerar förvanskas, då 
lokalen inte har rätt lufttemperatur eller relativa luftfuktighet för film- och bildmaterial. 

Dialog har förts med Olofströms hembygdsförening som har visat intresse för diabilderna. De 
har bra förutsättningar för att förvara bilderna och de har resurser för att kunna hantera 
bilderna genom att inventera, visa upp och använda bilderna. 

För att försäkra att bilderna används på ett lagenligt och korrekt sätt i framtiden kommer ett 
överlåtelseavtal att skrivas med Olofströms hembygdsförening. 

Yttrande/Bedömning 
Enligt riksarkivets författningssamling styr materialet av arkivalier hur dessa ska förvaras. 
Papper ska förvaras med en lufttemperatur om 18 grader och en relativ luftfuktighet om 35%. 
Film- och bildmaterial i färg ska förvaras med en lufttemperatur om -5 grader och 30% relativ 
luftfuktighet. Det allmänna rådet är att dygnsvariationen bör vara inom +- 2 grader och +- 5% 
relativ luftfuktighet. 

Centralarkivet har inga lokaler eller resurser för att kunna förvara film- och bildmaterial i färg. 
Idag används befintlig arkivlokal anpassad för pappersarkivalier för förvaring av diabilder. 
Detta är inte optimala förhållanden och riskerar därför att förvanska handlingarna. 

Bedömningen görs att Olofströms hembygdsförening har bättre förutsättningar för att kunna 
förvara, bevara och använda diabilderna. Därmed föreslår centralarkivet att avhända sig av 
diabilderna. 

Finansiering 
Beslutet medför inga kostnader för varken överlåtaren eller övertagaren. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Beslutet anses inte påverka barnrätts- och/eller jämställdhetsperspektivet direkt.  

Avhändandet av diabilder från centralarkivet kan indirekt påverka barns målsättande 
rättigheter positivt. Detta med anledning av att barns rätt till kultur kan ha en positiv 
korrelation med att materialet blir bättre förvarat och mer tillgängligt. 

Ingen dialog har förts med berörda grupper. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Överlåtelseavtal för diabilder 
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Beslutet skickas till 
Centralarkivet 
Administrativ chef A-K.J 
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§ 111/2025  Delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut: 

Redovisningen godkänns. 

  
  
Ärendebeskrivning 

Ärendenr H.nr Innehåll 
2024/2711 9 Delegationsbeslut KS ordförande - Medel till förbättring av Flygfältets 

ytskikt 
2025/874 7 Uppdaterat delegationsbeslut - tillfälligt serveringstillstånd Kulturhuset 
2025/290 10 Instruktioner till stämmoombud - Kommunassurans 
2025/1093 4 Tillfälligt serveringstillstånd till allmänheten i Kulturhuset Olofström 
2024/1986 23 Stadigvarande tillståndsbevis Katrins restaurang AB 
2025/1185 4 Delegationsbeslut - instruktioner till ägarombud Techtank - signed 
2025/1189 3 Delegationsbeslut upphörd servering för tidigare ägare avseende 

Lussan på Halen i Olofström 
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§ 112/2025  Beslut fattade av kommunstyrelsens arbetsutskott 

Kommunstyrelsens beslut: 

Rapporten godkänns. 

  
  
Ärendebeskrivning 

§ 60 Godkännande av ärendelista 
  
§ 61 Ansökan om stadigvarande serveringstillstånd 
till allmänheten 
Beslut: att med stöd av alkohollagens 8 kap. 2 § bevilja Katrins Restaurang AB, 559452-
3481, Östra Storgatan 39, 293 31 Olofström ansökan om stadigvarande tillstånd för 
servering av spritdrycker, vin, andra jästa alkoholdrycker samt starköl till allmänheten inne i 
matsalen samt på intilliggande uteservering avseende Katrins Pizzeria, Östra Storgatan 39, 
293 31 Olofström.  
att serveringstiden är mellan kl. 11:00 och 01:00.  
att serveringstillståndet förenas med de upplysningar som finns dokumenterade i upprättat 
tillståndsbevis, samt  
att Katrins Restaurang AB följer räddningstjänsten västra Blekinges yttrande i sin helhet 
daterat 2024-08-16 vad gäller att tillse följande: 1. Den elektriska skjutdörren (huvudentrén) 
kan öppnas vid strömavbrott. 2. Att den andra utrymningsvägen vid köket har en obehindrad 
och fri väg om minst 0.9 m i bredd, detta för att säkerställa att serveringsstället uppfyller 
alkohollagen 8 kap. 16 § vad gäller lämpligt ur brandsäkerhetssynpunkt. 
  
  
§ 62 Holjegården information om entreprenad 
  
§ 63 Holjebadet information om entreprenad 
  
§ 67 Godkännande av förfrågningsunderlag företagshälsovård 
  
§ 68 Information - val av leverantör – kemtekniska produkter, städmaterial, handskar, 
mjukpapper och engångsmaterial 
  
§ 69 Information - val av leverantör – måltidstjänster 
  
§ 72 Information om Kriminalvårdens platskapacitet 
2023-2032 
  
§ 73 Godkännande av ärendelista 
Beslut: 
Ärendelistan godkänns med följande justeringar:  
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Prissättning av tomter Gränum 4:89 - 4:93 (Lisebacke) tillkommer  
Exploateringsbudget 2026 utgår  

§ 81 Holjebadet information om entreprenad 
  
§ 82 Holjegården information om entreprenad 
Beslut: Torsten Cairenius (M) deltar inte i beslutet. ÄTA 56 godkänns. 
  
§ 87 Återrapportering 2025 avseende uppföljning 
av konsultinköp gjorda under 2024 
Beslut:  
1. Informationen tas till dagens protokoll.  
2. Uppdraget att konsultinköp ska godkännas av kommunchef och ekonomichef fortlöper  
3. Konsultinköp för skolläkare blir undantag från krav på godkännande framöver.  
4. Återrapportering av konsultinköp sker en gång om året till kommunstyrelsens 
arbetsutskott. 
  
§ 90 Yttrande avseende konsekvensanalys avveckling av Servicekontor i Karlshamn 
Beslut: Följande yttrande lämnas till länsstyrelsen: 
Olofströms kommun framhåller att statens servicekontor i Karlshamn är av yttersta vikt för 
invånare och medborgare i Olofströms kommun. Vi har idag inget eget kontor i vår kommun 
och de som är i behov av att besöka ett av statens servicekontor tar sig naturligt till 
Karlshamn. Detta beror främst på den geografiska närheten och den direkta kollektiva 
trafikförbindelsen mellan kommunerna.  
En nedläggning slår hårt mot samhället, framförallt mot de grupper som inte har möjlighet att 
kommunicera digitalt där de fysiska mötena blir avgörande. Därför ställer sig Olofströms 
kommun starkt kritiska till avvecklingen av statens servicekontor och förespråkar istället en 
utveckling där kontor kan öppnas även i Olofströms kommun. 
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 Protokoll 73(77) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-05-20  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 113/2025  KS 2025/15  
  

§ 113/2025  Beslut fattade av kommunstyrelsens personalutskott 

Kommunstyrelsens beslut: 

Rapporten godkänns. 

  
  
Ärendebeskrivning 

§ 20 Godkännande av ärendelista 
  
§ 21 Aktuellt från HR-avdelningen till KSPU maj 2025 
  
§ 22 Redovisning timavlönades arbetade tid i förhållande till totalt arbetad tid jan-mars 2025 
  
§ 23 Information - omstrukturering kommunledningsförvaltningen 
  
§ 25 Återupptas - information om socialförvaltningens bemanningshandbok ur ett HR-
perspektiv 
Beslut: Att rekommendera en större flexibilitet beträffande både schemaperiodernas längd 
och längden på begränsningsperioderna. 
 
Att undanröja risken att samordnarna uppfattas som arbetsgivarrepresentanter är det 
lämpligt att dessa även arbetar i ordinarie tjänst som undersköterska. Dessutom är det 
önskvärt att arbetsuppgifterna som samordnare fördelas på fler arbetstagare i arbetslaget. 
Att en översyn av samverkansavtalet görs så att inte dogmatiska (ensidiga) regler blir 
hämmande för en god arbetsmiljö i övrigt. 
  
§ 26 Ändring av mötesdatum i juni 2025 – KSPU 
Beslut: Mötesdatumet ändras för personalutskottet i juni månad och hålls torsdag den 12 juni 
kl.09.00 år 2025. 
  
§ 27 Arbetsgivarnytt KSPU 2025-05-09 
  
§ 28 Meddelande cirkulär KSPU 2025-05-09 
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 Protokoll 74(77) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-05-20  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 114/2025  KS 2025/15  
  

§ 114/2025  Medel till kommunstyrelsens förfogande 

Kommunstyrelsens beslut: 

Informationen antecknas till protokollet. 

  
  
Ärendebeskrivning 

Avstämt 2025-05-12 

 
  
Därefter har delegationsbeslut ”Medel till förbättring av Flygfältets ytskikt”” fattats 
motsvarande 841 tkr. 
  
  
Beslutet skickas till:  
Ekonom A.S 
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 Protokoll 75(77) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-05-20  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 115/2025  KS 2025/590  
  

§ 115/2025  Ställningstagande om verksamhet varit förenlig med det 
kommunala ändamålet och inom ramen för de kommunala 
befogenheterna - delägda bolag 

Kommunstyrelsens beslut: 

De delägda kommunala bolagen bedöms, så långt kunnat bedömas med hänsyn tagen till 
inflytande och ägarandel, bedrivit sin verksamhet i enlighet med det fastställda ändamålet 
och inom ramen för de kommunala befogenheterna.  

  
  
Ärendebeskrivning  
Kommunstyrelsen ska ha löpande uppsikt över kommunal verksamhet som bedrivs i 
kommunala företag och har en så kallad förstärkt uppsiktsplikt, enligt 6 kap. 9 § 
kommunallagen, över kommunala aktiebolag. Den förstärkta uppsiktsplikten innebär att 
kommunstyrelsen i årliga beslut för varje bolag ska pröva om verksamheten i bolaget under 
föregående kalenderår varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och utförts 
inom ramen för de kommunala befogenheterna. Om kommunstyrelsen finner att så inte är 
fallet, ska den lämna förslag till kommunfullmäktige om nödvändiga åtgärder.  
  
Den förstärkta uppsiktsplikten innebär inte att kommunstyrelsen är skyldig att granska 
samtliga enskilda affärshändelser som har förekommit under kalenderåret i fråga, men 
granskningen ska vara tillräckligt omfattande för att möjliggöra en bedömning av om 
verksamheten som helhet har haft en sådan inriktning och bedrivits på ett sådant sätt att den 
varit kompetensenlig (HFD 2018 ref. 33).  
  
När det gäller delägda bolag där Olofströms kommun äger en liten eller mycket liten andel 
görs bara en översiktlig bedömning.  
  
Yttrande/Bedömning  
De kommunala bolagen Västblekinge Miljö AB, VisitBlekinge AB, Techtank AB, 
Kommunassurans Syd AB, Inera AB, SBVT ABs verksamhet bedöms såsom förenliga med 
ändamålet och liggandes inom ramen för de kommunala befogenheterna. 
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Beslutet bedöms inte påverka utifrån barnrätts- eller jämställdhetsperspektiv.  
  
  
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
VMAB – Årsredovisning, revisionsberättelsen, årsstämmoprotokoll 
Visit Blekinge – Protokoll inkl. årsredovisning, revisionsberättelse 
Techtank - Årsredovisning och revisionsberättelse  
Kommunassurans – Årsredovisning, revisionsberättelse, granskningsrapport, uttalande av 
styrelse.  
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 Protokoll 76(77) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-05-20  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 115/2025  KS 2025/590  
  

Inera - Årsredovisning och granskningsrapport  
SBVT – Årsredovisning, granskningsrapport, lekmannarevisionsrapport  
  
Beslutet skickas till 
Västblekinge Miljö AB  
VisitBlekinge AB  
Techtank AB  
Kommunassurans Syd AB  
Inera AB  
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 Protokoll 77(77) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-05-20  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 116/2025  KS 2025/15  
  

§ 116/2025  Meddelande 

Kommunstyrelsens beslut: 

Informationen antecknas till protokollet. 

  
  
Ärendebeskrivning 

Ärendenr H.nr Innehåll 
2022/1064 7 Beslut om slutligt bidrag för det lokala naturvårdsprojektet 

Utveckling av natur- och friluftslivet i Hatens naturreservat, 
etapp 3 

2022/607 7 Beslut slutlig utbetalning LONA-projekt 'Utredning 
huvudmannaskap och destinationsutveckling kanotleden 
Immeln-Raslången-Halen' 

2025/105 77 Skatta läget Ny socialtjänstlag – verktyg för kommunledning 
och politik 

2024/683 10 Årsrapporten för Nätverket mot organiserad brottslighet i 
Blekinge 2024. 

2025/105 58 KKiK: Rapport från SKR och RKA med stöd av AI för er 
kommun 

2025/999 1 Delgivning: Beslut UBNAU § 24/2025 Utdelning Jöran och 
Magdalena Öllers fonden 2024 Utbildningsförvaltningen 

  
  
  

 

Comfact Signature Referensnummer: 222385SE



UNDERSKRIFTSSIDA

Detta dokument har undertecknats med elektroniska underskrifter:

NAMN: Anna-Karin Johansen
ORGANISATION: Olofström KS
TID: 2025-05-23 15:15:39 +02:00
IDENTIFIKATIONSTYP: Svensk e-legitimation
IDENTIFIKATIONS-ID: _0505d4b57bd96bb764be78f6635a70ac91

NAMN: MORGAN INGOLF BENGTSSON
ORGANISATION: Olofström KS
TID: 2025-05-23 15:29:41 +02:00
IDENTIFIKATIONSTYP: Svensk e-legitimation
IDENTIFIKATIONS-ID: _080088165e8c35a775bd4a94490d33f60c

NAMN: INGEBORG BRAUN
ORGANISATION: Olofström KS
TID: 2025-05-23 15:30:36 +02:00
IDENTIFIKATIONSTYP: Svensk e-legitimation
IDENTIFIKATIONS-ID: _09d021f502f549f6046c053ae205e22e69

Certifierad av Comfact Signature
Accepterad av alla undertecknare
2025-05-23 15:30:42 +02:00
Ref: 222385SE
www.comfact.se

Validera dokumentet | Användarvillkor

Sida 1/1Comfact Signature Referensnummer: 222385SE

https://app.comfact.se/signingwebsite/validate?language=sv-SE&b=g8m3
https://app.comfact.se/signingwebsite/home/termsofuse?language=sv-SE&b=g8m3

	§ 78/2025  Godkännande av ärendelista
	§ 79/2025  Ställningstagande om verksamhet varit förenlig med kommunala ändamålet och inom ramen för de kommunala befogenheterna 2024 - Olofströms hus
	§ 81/2025  Utredning arbetsskor till vissa yrkesgrupper
	§ 82/2025  Information om medel till förbättring av Flygfältets ytskikt
	§ 83/2025  Budget 2026 driftbudget Olofströms kommun/Budgetramar
	§ 84/2025  Ekonomisk uppföljning Månadsuppföljning budgetuppföljning 2025 Kommunen
	§ 85/2025  Investeringsbudget 2026 - Olofströms kommun
	§ 86/2025  Redovisning av ekonomiskt läge socialnämnden
	§ 87/2025  Organisationsförändring inom socialförvaltningen
	§ 88/2025  Ställningstagande kring etablering av kriminalvård i kommunen
	§ 89/2025  Aktuell information från kommunledningsförvaltningen
	Administrativa avdelningen
	Ekonomi-avdelningen
	HR-avdelningen
	IT-avdelningen
	Kostavdelningen
	Lokalvårdsavdelningen
	Näringslivsavdelningen
	Samhällsutvecklingsavdelningen
	Stabsavdelningen
	Tekniska avdelningen
	Inköpsinformation

	§ 90/2025  Återrapport gällande fråga om kommunalt driftbolag inom omsorgen
	§ 91/2025  Placering av ny högstadieskola årskurs 7-9
	§ 92/2025  Instruktioner till stämmoombud Holje holding AB 2025
	§ 93/2025  Instruktioner till stämmoombud Visit Blekinge
	§ 94/2025  Kommunal Energiplan
	§ 95/2025  Regler kring eldning av trädgårdsavfall
	§ 96/2025  Nyttjanderättsavtal med Olofströms bangolfklubb i Holje Park
	§ 97/2025  Förfrågan om markköp, del av Jämshög 3:7
	§ 98/2025  Förfrågan om övertagande av fastighet, Holje 4:26
	§ 99/2025  Nya riktlinjer för markanvisning och fastighetsförsäljning
	§ 100/2025  Prissättning av tomter, Gränum 4:89 - 4:93 (Lisebacke)
	§ 101/2025  Svar på remiss av SOU 2024:74 Fler vägar till arbetslivet
	§ 102/2025  Revidering av taxor och avgifter med anledning av ny Socialtjänstlag
	§ 103/2025  Projektet Emma och Olof i Demokratisk musik mode
	§ 104/2025  Årsredovisning 2024 Stiftelsen Jöran och Magdalena Öllers fond samt information om medel att förfoga över för respektive nämnd
	§ 105/2025  Tilläggsavtal till samverkansavtal om handläggning av ärenden avseende alkoholservering
	§ 106/2025  Tilläggsavtal till samverkansavtal rörande tillsyn av alkoholservering samt försäljning av folköl klass II
	§ 107/2025  Delegation avseende beslut gårdsförsäljningstillstånd
	§ 108/2025  Revidering av taxor och avgifter med anledning av gårdsförsäljning
	§ 109/2025  VMAB - förfrågan om att arrendera ut mark för solcellsbyggnation
	§ 110/2025  Avhändande av diabilder från centralarkivet
	§ 111/2025  Delegationsbeslut
	§ 112/2025  Beslut fattade av kommunstyrelsens arbetsutskott
	§ 113/2025  Beslut fattade av kommunstyrelsens personalutskott
	§ 114/2025  Medel till kommunstyrelsens förfogande
	§ 115/2025  Ställningstagande om verksamhet varit förenlig med det kommunala ändamålet och inom ramen för de kommunala befogenheterna - delägda bolag
	§ 116/2025  Meddelande
	Underskriftssida

		2025-05-23T13:30:43+0000
	Comfact AB




